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M'AGRADA 
NO M'AGRADA 

Per Jordi Moliner 

·Que el regidor de Serveis Municipals, 

Sr. Guimera, ens fac;a cas 

• Els actes organitzats peral Dia del 

Llibre i el 1 r de Maig 

·Que s'asfalten els camins i carrers 

·El treball que fa la gent del BLOC 

·Que els regidors treballen pel poble 

sense mals rotllos 

. Que alguns regidors no facen casa 

ningú 

·Que es fac;a una residencia pera rics 

• Les picabaralles entre regidors al pie 

de l'ajuntament 

• Els pocs pipicans que hi ha pel poble 

• La falta d'ombra als pares infantils 

Domenec Fontanet: "el patrimoni i la 
cu ltura són p ilars fonamentals per saber 
i coné ixe r d'on ven im, quines són les 
nostres arre ls i cap a on hem d'anar en 
un futu r. El patr imoni arqu itect6nic, la 
llengua, la cul tura popular, la dansa, 
la música, els costums, són aspectes a 
conserva r, difondre i potenc iar des del 
Grup Mun icipal del BLOC, aquest és el 
nostre comprom ís". 

El BLOC reclama més participació i 
que es convoque el Consell Local 
Agrar i i el Consell de Cultura 

Durant els nou mesos que portem de 
legislatura hi ha hagut dos consells de 
participació de que encara no s'ha fet 
cap convocatoria ni reunió, per tractar 
temes d'interés i que afecten unes arees 
participatives com són la de cultura i la 
d'agricultura. En la legislatura passada 
es va formar el Consell de Cultura, on 
es pretenia aglutinar i relacionar totes 
les associacions i entitats que tenen 
a veure amb la cultura, per tindre de 
primera ma totes les activitats, propostes 
i suggeriments per marcar la línia a 
seguir en les activitats culturals que es 
fan des de l'ajuntament. El conjunt deis 
representants de les entitats culturals 
eren els qui informen de les seues idees, 
propostes o mancances. 
Un altre del consells que encara no s'ha 
reunit ha sigut el Consell Local Agrari, un 
deis primers a crear-se en l'ajuntament i 
que tampoc no ha donat les expectatives 
de funcionalitat i d 'assessorament en 
temes agrícoles i ramaders que pretén ser. 
Un consell que s'encarrega de prioritzar en 
l'asfaltatge de camins, neteja de voreres, 
robatoris a les finques, la fira agrícola i 
altres temes que des que ha comenc;at 
aquesta legislatura encara no s'han 
parlat. 
Per tant, des del Grup Municipal del 
BLOC, proposem que es convoquen el 
Consell de Cultura i el Consell Local Agrari 
per escoltar i aplicar les aportacions 
deis representants de les entitats i 

associacions interessades en aquestes 
arees, per fomentar la participació en les 
arees municipals. 

El BLOC reclama una actuació 
imminent en l'entorn del niu de 
metra lladores (búnquers) que hi ha a 
la zona de la costa sud (roca la gavina) 

i en el die de llevant del port 

Davant les queixes de diverses persones i 
entitats del poble perla deixadesa i el mal 
estat de conservació en que es troben els 
nius de metralladores republi ca ns de la 
Guerra Civil i que a poca poc estem veient 
que si no es fa una actuac ió immediata, 
poden desaparéixer perdent un deis 
més importants monument bel·lics i de 
memoria histórica que encara hi ha a 
Vi na ros. Un exemple més deis tants i tants 
monuments, edificacions, vestigis del 
patrimoni local vinarossenc. Cal recordar 
que durant els mesos d'estiu aquests 
llocs on estan ubicats són transitats per 
molta més gent, i volem incidir en el mal 
estat en que esta on una part del sostre 
ja ha caigut, així com la gran quantitat 
de pintades i brutícia, tot ai xo no ajuda 
a la bona conservació d'aquests vestigis 
de la guerra civil i posa en perill la seua 
conservació i difusió . 
Per tant, des del Grup Municipal del 
BLOC, demanem una actuació imminent 
per acotar amb una reixa i condicionar 
aquest entorn al més prompte possible 
per protegir-lo i conservar-lo abans de fer 
una restauració per poder vi sitar aquests 
vestigis com un atractiu turístic i cultural 
més de la nostra ciutat. 
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En las últimas semanas, los del PPO (Principal 
Partido de la Oposición), en todas sus manifes
taciones en ruedas de prensa y en los todos sus 
artículos de opinión, a la vez que se prodigan 
contra el PVI y contra el PSPV de forma constante, 
reiterativa y cansina con el epíteto de "mentiro
sos'; se lamentan cuando, de vez en cuando, les 
devolvemos la pelota pagándoles con la misma 
moneda, pero de una forma mucho más educa
da, quizás con mucha ironía pero, desde luego, 
sin insultos. La buena educación, lo primero. 
Entre las sartas ... de mentiras ... que nos achacan, 
están dando una gran relevancia a los problemas de 
tráfico que, sin lugar a dudas, tenemos actualmente 
en Vinarós; nos adjudican la total responsabilidad ... 
perdón ... irresponsabilidad ... en la gestión de la 
circulación rodada y peatonal por nuestra ciudad. 
Dicen que cerrando el paseo marítimo en los tramos 
donde se están realizando las obras de su primera y 
segunda fase hemos creado un verdadero caos 
circulatorio. 
Nosotros no podemos estar más en desacuerdo 
con la corriente de opinión que pretende crear los 
del PPO deformando y manipulando la realidad 
conforme a sus intereses. La estrategia que han 
puesto en marcha está clarísima; pretenden hacer 
con lo del tráfico en Vinares lo que hacen con lo 
del agua en Valencia y en Murcia. 
Las estrategias del PPO se desmontan ellas solas 
haciendo un simple ejercicio de memoria repasando 
las actuaciones realizadas por los equipos de 
gobierno durante el anterior y el presente 
mandato. 
Cuando accedimos al gobierno municipal hace ya 
cinco años otorgamos una total preeminencia 
a los temas de circulación y la hemos venido 
manteniendo hasta la actualidad. 
• Comenzamos entonces por crear plazas de 
aparcamientos públicos provisionales y 
gratuitos en solares en donde se iba a construir, 
solares que, una vez edificados tienen muchas más 
plazas de aparcamientos privados. Actualmente, 
seguimos con la misma política que tan buen 
resultado ha venido dando. Muy pronto se va a 
habilitar otro aparcamiento provisional cerca del 
Pabellón Polideportivo Municipal. 
• Hemos construido los aparcamientos públicos 
de la plaza de San Antonio, del edificio Miralles y 
ahora se está construyendo el del paseo marítimo 
que se proseguirá con el del nuevo auditorio. 
• Nos arriesgamos abriendo al tráfico la avenida 
Juan XXIII pese no haberla recepcionado de 
Conselleria, para poder acceder a los institutos, al 
hospital y a la estación del tren con mucha mayor 
facilidad. 
·Desdoblamos el camino junto a vía del tren hasta 
el cementerio y hemos comunicado los institutos 
y el hospital con el polígono comercial El Portal del 
Mediterráneo en donde, tras el éxito de la rotonda 
provisional, vamos a construir una permanente. 
• Estas aperturas posibilitaron la ampliación del 
servicio de autobuses urbanos y comarcales hasta 
los institutos, hospital y centro comercial El Portal 
del Mediterráneo. 
• Hemos abierto al tráfico las vías de circulación 
y las plazas de aparcamientos de los PAI de Fora 
del Forat, Juan XXIII y, muy pronto el del PAI de la 
Foret. Allí, la semana pasada se desconectó el 
transformador de la torreta de lberdrola que podrá 

derribarse y rematar la urbanización y apertura de 
esta zona. 
• Construiremos tres rotondas más; una en los 

cruces de las avenidas Libertad y Barcelona, otra 
en la calle Pont y García Julve (la antigua muralla) si 
antes conseguimos el acuerdo con una constructora 
y, la tercera, en el Cervol entre el puente romano y el 
Ca mí de Rossell. 
• Hemos construido aceras peatonales en la 
carretera costa Norte y en el paseo de ribera de la 
costa sur. 
• En todas las obras realizadas se han eliminado 
las barreras arquitectónicas facilitando el acceso 
a los minusválidos. En este mismo sentido se han 
realizado numerosísimas actuaciones en las aceras 
y vías existentes. 
·Acabamos de derribar Villa Teresita para facilitar el 
acceso desde Capitán Cortés hasta el paseo de ribera 
de la costa sur. Las obras comenzarán en breve. 
Durante estos años hemos sufrido los 
inconvenientes por las numerosas obras privadas 
motivadas por el gran auge de la construcción a 
consecuencia del desarrollo del plan general de 
urbanismo del PP con ocupaciones de vías públicas 
y constantes cortes de tráfico. 
También hemos sufrido y aún sufriremos mucha 
obra pública municipal, soportando el levanta
miento de calles por las obras de ONO y ahora por 
las de Gas Natural, así como por la urbanización de 
calles completas (Socorro, Arcipreste Bono, plaza 
de San Antonio, Almas, San Bias, Ángel. .. 
Y respecto a las obras públicas de la Generalitat, 
padecimos las de la construcción de los dos puentes 
del Cervol y ahora padecemos las consecuencias 
de la retención de aguas en rampas que hubo 
que colocar porque los puentes se construyeron 
demasiado altos. Hemos padecido las 
canalizaciones junto al Cervol para las tuberías de 
la depuradora y ahora estamos padeciendo las del 
tráfico por las obras en el puerto cuyos camiones 
nos dejan los viales de acceso perdidos de fango. 
Son muchas obras a la vez pero, sin lugar a dudas, 
lo que más complica la circulación es el corte de 
nuestra "ronda del litoral" que persistirá mientras 
duren las obras del paseo. Cuando finalicen volverá 
a restablecerse la circulación por las calles Costa y 
Borrás y Santa Magdalena y por la parte interior del 
paseo de Colón. Podrá volverse a circular por la 
costa desde la plaza de toros hasta el río Cervol. 
Las obras son un mal necesario cuya principal 
consecuencia son los problemas de tráfico y las 
tendremos que soportar mientras prosiga el 
desarrollo urbanístico de Vinarós de la forma tan 
intensa como ha venido ocurriendo hasta ahora. Se 
ve que cuando el último gobierno del PP urbanizó 
el centro, antes construyó un Scalextric elevado y 
no hubo que soportar ningún problema de tráfico. 
¿Ya no se acuerdan los del PPO del desbarajuste 
circulatorio que creó entonces don Jacinto?. 
Entonces lo soportamos porque era un mal 
necesario. 
Aquí no ha tenido que irse ningún concejal por el 
caos creado tras haber cambiado los sentidos de 
circulación de las calles, sencillamente porque en 
cinco años no hemos cambiado ni el de una sola 
calle. La circulación rodada deberá replantearse por 
completo para cuando se terminen las obras del 
paseo. Mientras tanto, solamente caben "parches" y 
"paciencia': .. 

Creo en vos, Juan ... 

Arquitecto, ingeniero, 
albañil, abogado y 

labrador .•. 

Hoy nos vemos obhgados a volver a 
traer a esta sección al Sr. Juan Juan, 
por ~us redentE's declarac.ione5, 
en las que afirma sin nlnqún rubor 
que después de sus gestiones (y 
tras vanos anos de desinterés por 
nuestra ciudad). el Sepiva está muy 
interesado en construir un poHqono 
industrial en Vinares. 
Sabemos de las extraordinarias 
cualidades del "eh ki'iquatre de la 
semana~ como ya decía la canción 
que cantaba creo que Elsa Baeza y 
que sin duda se deb1o compon r en 
su honor: 

"Creo., vos. Juan 
Arquitecto, ingeniero, albañil, 
abogado y labrador ••• 

¿Pero no sería más lógico quE' si 
fuera cierto, que este orgamsmo 
después de varios anos de ignorar 
a Vinaros, si de verdad tiene 
mterés n desarrollar un polígono 
Industrial publico, cosa que 
dudamos, se hub1era dlrlg1do al 
alcalde para anunciarle su cambio 
d planteamiento y no a un simple 
concejal de la oposición? 

Creo en vos. Juan 
Arquitecto, ingeniero, albañil, 
abogado y labrador ... 

y ahora habrfo 
que anadirle 
a la e~trofa de 
momento, •y 
conseguido~ 



Otro año perdido en un camino sin rumbo ... 
y ya llevamos 5 

~ 
partido popular 
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27 de mayo de 2007 
Faltan solamente 2 días para que se cumpla un 
año de las últimas elecciones municipales. El 27 de 
mayo de 2007 los vinarocenses acudían a las urnas 
para decidir qué Gobierno municipal querían para 
estos cuatro años. Tenían dos posibilidades: o la ilu
sión de una candidatura con proyecto y ambición 
por mejorar nuestra ciudad con el liderazgo de una 
persona honesta, honrada y luchadora como Juan 
Bautista Juan, o continuar con un tripartito que 
en nada había mejorado nuestra ciudad y nuestra 
calidad de vida en sus cuatro años de gobierno. 
El 27 de mayo por la noche Juan Bautista Juan y 
el Partido Popular conseguían más votos y más 
concejales que en el año 2003 y se quedaban a un 
puñado de votos de alcanzar la mayoría absoluta. 
Por el contrario, el PSOE, con Jordi Romeu al fren
te, perdía centenares de votos y concejales como 
consecuencia de la falta de confianza de los vina
rocenses ante quien había demostrado su incapa
cidad como primer teniente de alcalde. Romeu no 
tenía otra salida ética que la dimisión, irse a casa 
tras comprobar que los vinarocenses no le querían 
como alcalde, pero prefirió unirse a la mentira para 
gobernar que reconocer su derrota democrática 
en las urnas. 

El caos después de la mentira inicial 
Tras la mentira inicial del16 de junio, el dúo inver
tido de Romeu-Balada, anteriormente conocido 
como Balada-Romeu, continuó gobernando como 
en los anteriores cuatro años y los resultados no 
pueden ser más nefastos. Llevan S años mandan
do y los resultados brillan por su ausencia. Al igual 
que en el año 2003 la unión de quienes pierden 
las elecciones solamente se debe a su odio hacia 

el Partido Popular, su unión no responde a los in
tereses generales de Vinarós sino a los intereses 
personales de gobernar a costa de lo que sea y 
olvidando las derrotas que los vinarocenses les 
inflingieron en las urnas. Romeu sabe que los vi
narocenses no le legitimaron para gobernar y que 
si está en el poder es por la unión con un PVI in
capaz de cumplir su palabra desde el primer día. 
Están evidenciando que no tienen programa, ca
recen de buenas ideas, no tienen soluciones a los 
problemas. Únicamente tienen claro que al PP ni 
información, ni diálogo, ni escucharlo. Y eso que 
somos la principal fuerza política gracias al voto 
de 5.000 vinarocenses. 

Vinarós ha perdido un año más 
Llevamos 5 años perdidos y millones despil
farrados en obras faraónicas que crean problemas 
allá donde no había. La Mera era un espacio 
acogedor, con sombras naturales, que servía para 
distribuir la circulación. Ahora es un espacio frío, 
sin árboles, al que la gente ya conoce por sus 
matorrales, por las baldosas de cocina rotas y sucias 
y que ha colapsado el centro de nuestra ciudad. 4 
millones de euros malgastados por un dúo que 
nos gobierna a base de caprichos, derroches 
y despilfarros. El paseo marítimo es otro claro 
ejemplo de su nefasta gestión. Por ahora son más 
de 8 millones de euros enterrados, o mejor dicho 
sumergidos, en un parquing inundable por su falta 
de previsión. Una obra iniciada sin recapacitar, 
como todo lo que hacen, y por la que deberán 
rendir cuentas algún día ante los ciudadanos. 

5 años de incompetencia 
El dúo de la mentira es incapaz de hacer avanzar a 

Jueves dia 29 
a las 20h 

CONFERENCIA 
Planes de justicia y 
administraciones 

LUGAR: Sede del Partido 
Popular de Vinarós 

Honorable Señor 
Conseller 

D. Fernando de 
RosaTorner 

públicas en Conseller de Justicia 
el norte de la Provincia y Administraciones 

de Coste/Ión Públicas 

nuestra ciudad. Vinarós tiene sobre la mesa temas 
de gran calado e importancia que llevan durmiendo 
el sueño de los justos desde hace 5 años. Muchas 
ruedas de prensa después, con muchas cortinas de 
humo, el Mercado Municipal sigue en una situación 
lamentable, la ciudad deportiva acumula mentira 
tras mentira y el campo de fútbol lleva ya un retraso 
de más de 2 años, la cesión de los terrenos para 
el segundo centro de salud o el quinto colegio ha 
tardado más de 4 años y la crisis económica unida 
a la deuda de nuestro Aynutamiento después 
de años de despilfarro hace temblar las finanzas 
municipales. El dúo no sabe gobernar y lleva 5 años 
empecinado en demostrarlo día a día. Y lo peor es 
que quedan 3 años de gobierno incompetente a 
las riendas de nuestra ciudad. 

5 años de insultos al Partido Popular 
Pero mientras mantienen a nuestra ciudad sumer
gida en un pozo sin fondo, el PSOE y el PVI aumen
tan día a día sus muestras de autoritarismo. No es 
solamente en los plenos donde se intenta evitar el 
debate y se dejan sin constestar decenas de pre
guntas vitales para nuestros vecinos. El dúo inverti
do utiliza las páginas de opinión en la prensa local 
para realizar ataques personales a cualquier con
cejal o miembro del PP que les incomode. Buscan 
la liquidación de la persona, la estigmatización de 
aquellos que luchan constantemente contra sus 
mentiras. No pueden defender su gestión porque 
no existe pero atacan contra todo y contra todos 
con un único objetivo: confundir a los ciudadanos 
para que estos piensen que todos somos iguales. 
Por suerte, los vinarocenses tienen claro que todos 
no somos iguales. Vinarós nos conoce a todos, por 
eso tenemos 1 O concejales y el PSOE sólo 7. 

Balada - Romeu: "las obras del Mercado empezarán en septiembre de 2007" 
Después de 4 años inmóviles, sin hacer nada ni pensar en el Mercado, el dúo Balada y Romeu 
prometió en enero de 2007 que las obras del Mercado se iniciarían en septiembre de 2007. 
Mintieron. Anunciaron las obras y el presupuesto. Mintieron. Hasta amenazaron con que los 
comerciantes se quedarían 9 meses en la calle sin podertrabajar. Prometieron un mercado nuevo 
en 8 meses. Mintieron. Ahora anuncian un nuevo proyecto. Sólo quieren perder tiempo porque 
no saben qué Mercado quieren y lo que es peor, no saben cómo pagarlo y cómo gestionarlo. 
Mientras el comercio local sigue sufriendo las consecuencias de una gestión imperdonable. 
El concejal de Comercio, Vicent Andreu Albiol, sigue sin aparecer. Tampoco tiene ideas de 
futuro. ¿Te sigues creyendo la palabra de Romeu y Balada? 



El polígono industrial 
empieza a ser una realidad 

El Ministerio de Industria Comercio y Turismo publica 

en el BOE con fecha 13 mayo de 2008, la resoluc ión 

para la concesión de ayudas para act uac iones de 

reindustrialización al munic ipio de Vi na ros. 

Estamos hablando de 7 millones de euros para 2008 como primer 
paso (1 millón de euros de subvención y 6 millones a crédito 
reembolsable en quince años a interés cero). El motivo, corregir los 
desequilibrios ligados a la actividad industrial específicamente en 
Vinaros, en donde no se pueden instalar empresas al no encontrar 
condiciones idóneas de precio suelo, calidad de infraestructuras, lo 
que provoca en el municipio la pérdida de inversiones y de puestos 
de trabajo. El Equipo de Gobierno actual y el de la legislatura 
anterior, han sido sensibles al problema de la creación de puestos 
de trabajo, y éste es el resultado de estar mucho tiempo trabajando 
en este tema. 

También lo intentamos con el SEPIVA en la Generalitat Valenciana, 
y el día 4 enero de 2007 dirigimos un escrito al director territorial 
del mencionado organismo, entre otros contactos, para que nos 
informase del estado de tramitación de este expediente que, según el 
Partido Popular, iniciaron siendo alcalde Jacinto Moliner, escrito que 
por supuesto en más de año y medio no ha merecido respuesta. 

Lo curioso del caso y colmo del cinismo, es que tres días después de 
la publicación en el BOE por el Ministerio, en el diario Mediterráneo 
del día 16 de mayo el portavoz popular Juan Bautista Juan afirma 
que el SEPIVA se interesa por invertir en suelo industrial en Vinaros. 

Nos preguntamos cuántas empresas se han deslocalizado y cuántas 
no han podido instalarse en Vi na ros y han ido a parar a localidades 
de nuestro alrededor, cuántos puestos de trabajo han desaparecido, 
cuántos técnicos han tenido que emigrar de Vinaros por falta de 
puestos de trabajo cualificados. 

De todo esto el Partido Popular se quiere ocupar ahora, no lo hizo 
cuando sí le correspondía ocuparse, o sea cuando gobernaban el 
Ayuntamiento de Vi na ros. 

Ellos, artículos de prensa; nosotros, realidades, convenios y 
resoluciones de los ministerios y dinero para ejecutarlas. 

24 de maig 2008 
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RECORTES DE PRENSA 

LEVANTE 18-05-2008 
Un informe encargado por la Generalitat 
Valenciana desvela el descontrol de los 
gastos en Canal 9, se arrastra una deuda 
superior a los 1.200 millones de euros. 
(Ésta es la consecuencia del despilfarro 
del aparato de propaganda del PP que 
arruinará a los valencianos.) 

LEVANTE 16-05-2008 
La fiscalía anticorrupción de Alicante 
solicita tres años de prisión y multa de 
2 millones de euros al ex consel/er del 
PP Luis Fernando Cartagena por delito 
contra la hacienda pública. El ex conseller 
del PP tuvo que dimitir al estar acusado 
de defraudar a Hacienda. (D. Carlos Fabra 
y el ex conseller podrían darse la mano 
(buen ejemplo). 



Educació 

Associació de veihs Migjorn 

/' 4a decada 1/wrant p Ví1 

Levante, dilluns 1 2.05.08, educació:"Les de peses per alumne en l'escola 
pública del País Valenciá és la tercera més baixa de I'Estat. Al País Base 
s'inverteix per cada alumne 8.858 €, el doble que al País Valenciá". 
Les inversions que fa el PP valenciá als centres públics no arriben als 
4.840 € anuals, és el tercer per la cua i per baix de la mitjana estatal, 
que és de 5.299 €. Per darrere tenim ... , tachin, tachan!, redoble de 
tambors per donar emoció com al circ, tenim Múrcia i Andalusia. Xe, 
els de l'aigua! 
Com que aquests tres representants Pe Peros, Arenas, Valcarcel i Camps, 
són líders en demagogia, falses campanyes per l'aigua i fer encendre la 
sang als ciutadans, els euros pera inversions en escales i cultura se'ls 
gasten en propaganda bruta plena de mentides i enganys, fan veure 
als seus ciutadans que I'Ebre tira malta aigua al mar. A ells que els 
importa que l'alumnat estiga a la cua i mal escolaritzat, en barracons, 
massa alumnes per aula i desviant els immigrants als centres públics. 
Els senyors Arenas, Valcarcel i Camps, són el trident que ens ha de 
salvar, primer deis catalans "tacanyos'; deis aragonesas "garrepes'; del 
Zapatero mentider i de I'Arbona la "salada". Trident PePe ro i "salvador". 
Per muntar campanyes com Agua para todos, que la segueixen els 
"tontos'; muntar saraus paelleros, manifestacions a Madrid, amb 
entrepá i botella d'aigua de "marca" (la de I'Ebre la valen per a 
l'especulació urbanística), com en els vells temps, llagar autobusos, 
comprar informes tecnics, deformadors de noticies (Canal 9), Fórmula 
1, Copa América, V o ita al món en iot, Terres Mítiques, Ciutats de les 
Llengües, de moment mudes, Mundo Ilusión, de moment invisible, 
passejar al Papa-móbil, aeroport de Castelló, pagar els costos i 
sobrecostos d'obres faraóniques a Valencia i els"capritxos de" Calatrava. 
Per aixó, per sat isfer l'ego desmesurar, els euros que facen falta. Como 
no podía ser de otra manera. 
Els militants forofos del PP, com el senyor Gandia o fanátics de la 
butxaca (Déu ens Amparo, que he m dit), quan piaren ves sen llágrimes? 
No!, estan secs, no tenen aigua. 
Fórmula 1. Per fer el circuit (pera que tenim el de Xest?) s'han gastat, 
ja, 80 milions d'euros, la Generalitat, que malgasta els nostres diners, 
el de les escales, dependencia, etc., va dir que no havia de pagar ni un 
euro, resulta queja n'ha pagat 60 d'aquests milions. Com el "nostre" 
president, sequet ell, com uns camps sense aigua, es relaciona molt 
amb el clero !latí, ens dirá, aixó és pecata minuta. 
Senyor Rajoy, la barca li fa aigua, i quan un vaixell fa aigua les rates 
són el primer que fugen, li fugen a vosté?, fugiran a Vinarós? Aquesta 
pregunta no pressuposa que a Vinares el PP en tinga, per "!'amor de 
Dé u". 

Més escales i menys barracons. 

Gracias al Hogar San Sebastián 

Carmen Mira/les 

En estas fechas en las que tristemente asistimos 
a un nuevo retraso en la construcción de la 
residencia para la tercera edad y con el anuncio 
que en la puesta en marcha parece ser que será a 
precios prohibitivos, porque al final se decide que 
la construcción de la misma y su gestión quede en 
manos privadas por un periodo de cuarenta años. 
Cuando oímos estas noticias sobre la futura 
residencia, es cuando le damos más valor a la 
residencia que todos conocemos como el asilo y 
que regenta la congregación de las hermanas de 
Ancianos Desamparados de Vinarós. 
Nuestro asilo de siempre, y digo nuestro porque 
forma parte de nuestra ciudad y de siempre 
porque de forma callada, sin anuncios, el Hogar 
San Sebastián sorteando todo tipo de vicisitudes 
continúa con la prestación de ayuda y amparo 
de los ancianos de nuestra ciudad y comarca que 
están libremente bajo el cuidado de la abnegada 
congregación. 
Conozco el trabajo diario de quienes hacen 
posible todas las atenciones a nuestros mayores 
que están allí acogidos. Hemos visto cómo se han 
ido desplegando nuevos servicios y mejorando 
positivamente todas las dependencias y cómo esta 
evolución continua necesita del apoyo de todos. 
Toda ayuda es poca para dedicarla a unos fines 
tan loables como los del Hogar, por ello es de 
agradecer la sensibilidad de la Diputación de 
Castelló cuyo presidente, Carlos Fabra, firmó en 
las pasadas semanas un convenio de cooperación 
entre la institución provincial, que colaborará 
en la atención parcial del gasto derivado de la 
instalación en el Hogar San Sebastián de un 
ascensor hidráulico, equipamiento indispensable 
para facilitar la movilidad de los ancianos, y que 
con un coste cifrado en 34.684 euros precisa para 
su adquisición de la colaboración institucional. 
Como se sabe, en la actualidad, los ancianos 
acogidos por la congregación son atendidos en 
régimen completo y facilitándoseles alimentación, 
enseres personales y medicamentos. Su aptitud en 
el cuidado de los pacientes y la entrega demostrada 
por la Congregación de Ancianos Desamparados de 
Vinares les ha valido numerosos reconocimientos 
institucionales y comunitarios . 

Dr. Eduardo Criado, querido 
médico de familia: 

Sebastián Bordes Giner 
Poquita Morón Jiménez 

El día 27 de mayo se cumplen 1 1 años de 
la muerte de Eduardo Criado Mosquera. 
Catalán de nacimiento, vino a Vinarós muy 
joven para prosperar y dar con su trabajo 
una vida más confortable a su esposa 
e hijos. Trabajó sin desmayo y absoluta 
profesionalidad y, como no podía ser 
de otra forma, al poco tiempo todo su 
sacrificio y talento tuvieron su recompensa 
y cada día que pasaba iba recogiendo lo 
que había ido sembrando. D. Eduardo lo 
tenía todo, inteligencia, profesionalidad, 
gran capacidad de trabajo, amigo de sus 
pacientes, era uno más dentro de la familia 
y le podías contar tus problemas y siempre 
te aconsejaba de la mejor manera. Vivió 
como un vinarocense más porque él se 
consideraba un integrante de este 1rosset de 
ce/. Aquí reposa para siempre en la tierra que 
tanto quiso y son muchos los vinarocenses 
que al acudir al cementerio se detienen un 
momento ante su tumba, recordándole con 
cariño a pesar del tiempo transcurrido. El 
motivo de este escrito es, en primer lugar, 
rendirle homenaje al que tantos años fue 
nuestro médico de familia y buen amigo 
y, además, rogar con toda humildad que 
nuestro Ayuntamiento en pleno tenga a 
bien otorgar su nombre a una de las muchas 
calles que van abrirse en Vinarós y de este 
modo reconocerle lo mucho que hizo por 
el bien de sus pacientes. Estoy seguro 
que esta medida sería muy bien acogida 
por todos sus antiguos pacientes y a la 
vez amigos. Ojalá que nuestro consistorio 
tenga a bien considerar esta propuesta 
y pronto podamos congratularnos de 
ver una calle con el nombre de nuestro 
querido médico y, repito, amigo de todos 
sus pacientes. Motivos para ello no faltan. 
Muchas gracias. 
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ACTUALITAT 

El Ayuntamiento de Vi na ros y el Ministerio del Interior firman la cesión 
de los terrenos para la nueva comisaría 

Redacción 

a las ayudas y créditos blandos por valor 
de siete millones de euros destinadas a 
la reindustrialización de la localidad. 
Lorenzo ha manifestado que este tipo 
de noticias "ponen de manifiesto el alto 
grado de compromiso del Gobierno de 
España con la provincia de Castelló". 

Jordi Romeu y Javier Balada, en el momento de la firma el pasado martes en 
Madrid. En la foto, junto al director general de Infraestructuras del Ministerio del 
Interior, Luis Luengo y el subdelegado del Gobierno, Antonio Lorenzo 

El alcalde de Vinaros, Jordi Romeu, y 
el director general de Infraestructuras 
del Ministerio del 1 nterior, Luis Luengo, 
firmaron el martes en Madrid el acta de 
cesión de una parcela de 4.103 metros 
cuadrados al Ministerio del Interior para 
la construcción de una comisaría del 
Cuerpo Nacional de Policía en la ciudad. 
El subdelegado del Gobierno, Antonio 
Lorenzo, presente en el acto, señaló 
que "ésta es la tercera actuación del 
Gobierno de España que afecta a la 
localidad de Vinaros en el plazo de una 
semana'; en referencia a la autorización 
por parte del Consejo de Ministros de 
una inversión de más de mil millones de 
euros para la explotación de una planta 
de almacenamiento submarino de gas y 

El subdelegado también señaló que 
" la nueva comisaría es una apuesta 
inequívoca del Gobierno de España 
por la preservación de la seguridad 
ciudadana en Vinaros y en toda la 
comarca del Baix Maestrat, donde se 
están registrando unos muy buenos 
resultados en la lucha contra el delito, 
gracias al esfuerzo de los agentes de la 
Guardia Civil, que con tanta abnegación 
y acierto trabajan a diario". 

Vi na ros valora 
positivamente su 
participación en 
la Feria de Bilbao 
Vinaros ha participado un año 
más en Expovacaciones, la Feria 
del Turismo y Tiempo Libre de 
Bilbao, que ha tenido lugar del 
1 S al 1 8 de mayo, en el Pabellón 
S del Bilbao Exhibicion Centre. 

En el evento han participado 
una veintena de países de Euro
pa, África, América y Asia. El país 
invitado de honor en esta29• 
edición fue Marruecos. Esta pla
taforma del panorama turístico 
de la zona norte, congregó a las 
principales empresas y organis
mos nacionales e internaciona
les del sector turístico y hotelero, 
operadores turísticos, agencias, 
1 íneas aéreas y promotores de tu
rismo. Como es habitual, Vinaros 

ha estado presente a través del 
estand de Castellón-Costa Azahar. 
El certamen ofreció una completa 
panorámica de las diversas áreas 
de especialización turística, no
vedosas propuestas, destinos y 
servicios para el ocio y el tiempo 
libre, viajes de incentivos, turis
mo de congresos y escapadas de 
corta duración, turismo de nego
cios, rutas para practicar sende
rismo y turismo urbano, acom
pañado de actividades diversas, 

Redacción 

sorteos de viajes y estancias, etc. 
Los visitantes que acudieron al 
estand de Vinaros se han intere
sado en la oferta de alojamiento 
que hay en el destino, sobre todo 
en cuanto a los apartamentos y 
campings. Asimismo, la gastrono
mía típica vinarocense ha sido otra 
de las solicitudes más realizadas. 
La presencia al certamen ha sido 
reforzada por una campaña publi
citaria en una televisión autonó
mica, así como en la prensa local. 

Gran éxito de los cocineros vinarocenses en Andorra 

La primera parte de las Primeras Jornadas de Inter
cambio Gastro-nómico realizadas en Andorra ha 
sido un gran éxito. Los restaurantes Rafel lo Cris
talero, Bergantín, La Cocina de Javier Ramos y el 
Mesón de la Mera han ofrecido sus menús en los 
restaurantes del País de los Pirineos, cosechando 
unos buenos resultados, tanto en el número de 
clientes que visitaron los restaurantes en los que 
trabaron, como en cuanto a la valoración cualita-

e-dukalia 
Clases a domicilio 

tiva de los menús presentados. Dadas las valora
ciones tan positivas realizadas por los restaurantes 
de nuestra ciudad, alguno de ellos, como es el caso 
de Rafe! lo Cristalero, ha declarado su interés por 
continuar con las jornadas el próximo año. 
Los clientes que han acudido a las jornadas en An
dorra, los días 7 y 14 de mayo, han disfrutado de los 
menús especiales ofrecidos por estos restaurantes 
vinarocenses. En los menús destacaban como ma-

Redacción 

teria básica principal el langostino de Vi na ros. 
El día 28 de mayo las jornadas tienen su conti 
nuidad en los restaurantes Bergantín y La cocina 
de Javier Ramos, donde los restaurantes Borda 
Estevet y Don Denis traerán sus mejores platos 
de la cocina andorrana. El ingrediente principal 
con el que trabajarán los cocineros andorranos, 
será la carne con denominación de origen del 
País de los Pirineos. 

639 35 50 56 
www.e-dukalia.com 
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ACTUALITAT 

El Consell de Ministres aprova ei'Projecte Castor' 

Divendres 16 de maig, el Consell 
de Ministres va aprovar el Projecte 

Castor d'emmagatzematge 
subterrani de gas natural. La 
infraestructura consta d'una 
estructura geológica submarina 
que emmagatzemara el gas 
natural, situada a 21 quilometres 
de la costa de Vinaros i a gairebé 
2 quilometres de profunditat; 
d'una planta de tractament de 
gas en terra i d'un gasoducte que 
connecta ambdues instal·lacions. A 
partir d'aquest moment comencen 
els tramits necessaris pera l'inici de 
la construcció de la infraestructura, 
que estima una inversió superior 
als 1.000 milions d'euros i preveu la 
seua posada en funcionament a la 
fi de 2010. 
El reial decret pel qual es dóna 
llum verda al magatzem Castor 
destaca que aquesta instal·lació 
"és fonamental per al sistema 
gasista espanyol, deficitari en 
capacitat d 'emmagatzematge, 
comparat amb altres pa·isos". Així 
mateix especifica que "suposara 

un benefici per als consumidors 
domestics que, en tindre un 
consum fortament estacional, 
han de suportar un major cost 
de subministrament per la falta 
de disponibilitat de capacitat 
d'emmagatzematge". L'empresa 
concessionaria del Projecte Castor 
és Escal UGS, els accionistes del 
qual són el Grup ACS i Castor 
Limited Partnership (CLP). als quals 
se sumara Enagás quan entre en 
funcionament la infraestructura . 
La Planificació deis Sectors 
d'Eiectricitat i Gas 2002-2011, 
Revisió 2005-2011, considera 
el Projecte Castor de Categoría 
A-Urgent. L'emmagatzematge 
subterrani de gas Castor es 
convertira en la infraestructura 
d'aquestes característiques de 
major capacitat en la península i 
té caracter estrategic, ja que podra 
subministrar fins a un terc; de la 
demanda diaria actual del sistema 
durant 50 dies. L'encarregat de 
l'execució del projecte sera ACS, 
que es responsabilitzara del 

Emili Fonollosa/X.F. Les reaccions: 

desenvolupament i del procés de 
financ;ament de la infraestructura 
fins a la inclusió del Projecte Castor 
en el sistema gasista. Des d 'Escal 
UGS es va informar divendres que 
aquesta instal·lació energética, 
durant el temps que duren les obres 
de construcció, entre 2 i 3 anys, 
"s'estima que ocupara de manera 
directa més de 400 persones a 
Vinaros i diversos centenars més 
a la resta d'Espanya, especialment 

X.F./Redacció 

Esquema general de les instal· lacions 

a Cadis". Així mateix, una vegada 
comence a funcionar la instal·lació, 
"es necessitara una plantilla entorn 
de 100 persones i un nombre 
significatiu de treballadors 
cada any durant els períodes de 
manteniment de la planta". Tot 
aquest procés, segons Escal UGS, 
"generara una riquesa indirecta 
derivada d 'aquesta activitat, en 
sectors com hostaleria, comerc; i 
altres serveis". 

El BLOC de Vinaros 
ha mostrat la 

El BLOC rebutja el projecte i el PSPV, el PVI i el PP hi donen suport 
seua oposició al 
Projecte Castor, 
d'emmagatzematge 
subterran i de gas 
natural, mentre 
que el PVI, en lín ia 
amb !'a lca lde, 
Jord i Romeu, ha 
considerat una bona 
notícia la concessió 
de la seua explotació 
a !'empresa Escal 
UGS i el PP s'hi ha 
mostrat a favor, si els 
informes a rea litza r 
determ inen que no 
produira perjudicis. 

Jordi Romeu (PSPV): 
"És positiu pera Vi na ros" 
"Es tracta d'un projecte positiu. 
L'Equip de Govern ha apostat per 
un rellanc;ament de la nostra ciutat, 
i es tracta de la planta de gas o del 
polígon industrial, es compliran 
al maxim totes les exigencies de 
normatives mediambientals i de 
seguretat': 

Javier Balada (PVI): 
"És important peral futur 

industrial de Vi na ros" 

"El Projecte Castor és molt 
important per al futur industrial 
de Vinaros perla quantitat de llocs 
de treball que creara i per la seua 
inversió. Estem en moments de 
desacceleració, ens afecta la crisi 
de la construcció, i amb aquest 

projecte i el del polígon industrial. 
esperem que Vinaros comence a 
funcionar en l'aspecte industrial. 
Sera com una esponja perqué 
quan falle una cosa tinguem l'altra 
i ens donara solvencia económica 
i laboral': 

Mariano Castejón (PP): 
"Hi donarem suport si no va 
en detriment de cap sector 

productiu de la ciutat" 

"És un projecte estrategic, considerat 
d'interés nacional i per tant una 
infraestructura a la qual cal donar 
suport. Per part de la conselleria no 
hi ha inconvenient a dur a terme el 
projecte, no tenim res a objectar a 
l'aprovat pel Consell de Ministres. 
El PP de Vinaros donara suport 
al projecte sempre que reunisca 
les condicions que nosaltres 
considerem acceptables, que no 

vaja en detriment de cap d'aquests 
sectors productius, que són els més 
importants de la nostra economía': 
Així mateix, Castejón llanc;ava la 
pregunta dirigida a !'alcalde de 
"quina és la inversió que fa I'Estat 
central a Vinaros, perqué va dir que 
era la inversió més gran feta en la 
nostra població, pero si aquesta 
concessió es fa a una empresa 
privada, on esta aquesta inversió?" 

Domenec Fontanet (BLOC): 
"És un projecte pera les grans 

multinacionals, no peral 
poble de Vi na ros" 

"Veiem que els tramits continuen 
endavant per a desgracia de tots 
els vinarossencs i de la comarca . 
Este m veient que nofan casa ningú 
i que el ministeri tira endavant 
el projecte, tot i que hi ha molts 
ciutadans de Vinaros i d 'Aicanar 
que hi estan en contra". Fontanet 

esperava "que la ciutadania sapiga 
que aquest és un projecte que no 
és bo peral nostre poble i comarca 
i hem d 'intentar detenir-lo, és 
un projecte fet per a les grans 
empreses, només pera la gent que 
té multinacionals i peral poble de 
Vinaros en poc repercutira". 



ACTUALITAT 

Recu/1 de premsa 

El Ministerio declara "urgente" 
la construcción del gasoducto 

ELPAIS 
- LuZ" verde pai"'""" el 

almacén marino 
- de gas en Vinaros 

El Gobierno aprueba explotar 
el depósito de gas de Vinaros 

El Gobierno da luz 
verde al almacén 
submarino de gas 
en Castellón 

F.sta in!>talación asegura las reservas de ps durante 50 días 

. LAS Pf!Q!JNCIAS ! 
El Gobierno otorga la c:onc:esión del plan Castor 
a Escal sin concretar la ubicación de la planta 
El C<mcll dic:'e ltul" el depósito de gas ·s01o ~en Castcllón si C'tlqlle las nonna.ot 

.b!Y.!Q!~J 
La Generalitat ve ahora como 
ttun proyecto positivo» el 

· depósito de gas submarino 
Medio Ambiente confirma que no se opone 

Escal (ACS) 
obtiene la 
explotación 
del almacén de 
gas natural 
deVmaroz 

. , licenCias municipales al 
Vinaros tramitara-~ ConseU da su visto buenO 
proyecto Castor sa e 

AS Pª,Q~NCIAS 1 

fíli.fJ,j 1Jfti4 
ACS, Enagás y Eurogas tendrán 
,la gestión de Castor por 30 años 
l La capacid<!d de almacenamiento de gas se duplicará 

La platafonna del 
Sénia rechaza la 

1 aprobación de la 
< planta de gas natural 

1Levante .. Cast~uói 
Q 1&111XM.'11•miRip.m 

EL@;MUNDo l 
CASI'ELLON Al. nu 

Vinarils ve positiva la 
autorizaCión de la 
planta de gas al creer 
que agilizará el proceso 
la platafonna conlraria a la instalación dice que 
el proyecto perjudicará a las empresas de la 
provincia y duda de la garan!ia de segundad 

Leva.~!!:E,a,!!:,llólll l 
DEPÓSITO SUBMAAtNO 

La Generalitat señala ahora la planta de 
' gas de Vinarós como un proyecto «positivO» 

ofMedJo Ambiente ha amfirmado que m seopclllO, a pesar de •existir ~dudas iruaales• 
o'El Bloc rechaza la declSKlfl. rruenuas que PV1 V PP oeíialaD la imparlaDda para la localldad 

LAS P",Q~CIAS l 
IU pedirá en el Congreso la paralización 
del depósito submarino de gas en Vinaros 
La diputada Manna AlbkJI COil.Sidffil "indecente"la posturn del Cooseli 

24 de maig 2008 

El BOE publica la convocatoria per concedir 
la subvenció del polígon industrial 

L'alcalde diu que la inversió anunciada pel PP a les Planes Altes "és una pantomima 

per desvirtuar la subvenció del Ministeri en el polígon ind ustrial" 

X. F. 

El passat dia 13 de maig es va publicar al 
BOE la resolució de la Secretaria General 
d'lndústria del Ministeri d' lndústria, 
Turisme i Comerc; per la qual s'efectua la 
convocatoria per a la concessió d'ajudes 
per a la reindustrialització corresponents 
a l'exercici 2008 al municipi de Vinaros. La 
quantia total maxima de les ajudes que es 
poden concedir és de 7 milions d'euros, que 
corresponen a un milió d'euros en concepte 
de subvencions i 6 milions a credits tous 
reemborsables. Podran beneficiar-se 
d'aquestes ajudes els projectes que es 
realitzen durant l'any 2008 i quetinguen com 
a finalitat contribuir a la reindustrialització 
de la zona. Aquesta convocatoria específica 
d'ajudes pera Vi na ros també comptara amb 
pressupost propi en 2009. Les subvencions 
i els credits reemborsables s'abonaran de 
manera anticipada, una vegada dictada la 
resolució de concessió. 
L'alcalde, Jordi Romeu, va indicar dimarts 
que en 60 dies naturals cal que el consistori 
aporte tota una serie de documentació 
i, després, "per anticipat" es fara efectiva 
aquesta aportació económica per part del 
Ministeri d'lndústria. 
Romeu es va mostrar satisfet perla notícia, i 
va criticar"la incredulitat mostrada pel Partit 
Popular quan es va signar el conveni entre 
I'Ajuntament i el Ministeri ': També va indicar 
que amb aquesta resolució les afirmacions 
del PP "cauen per la mateixa base': 

SEPIVA i les Planes Altes 

L'alcalde va ironitzar sobre la "casualitat" que 
"justament el13 de maig, quan es va publicar 
aquesta resolució, el PP va preguntar en el 
pie celebrat el mateix dia sobre un polígon 
que diuen que portaven gestionant des de 
l'any 2003 amb el SEPIVA, i al dia següent 
surten en roda de premsa indicant que 
aquest organisme esta interessat a invertir 
a les Planes Altes': Unes declaracions que 
Romeu va considerar com "una estrategia" 
deis populars, "perqué el problema és que 
no ho diu el SEPIVA, sinó el portaveu del PP". 
L'alcaldeva indicarqueel SEPIVA"en cincanys 
no s'ha adrec;at al consistori per invertir a les 
Planes Altes, i resulta que !'interés apareix 
precisament el dia que apareix publicada 
al BOE aquesta important subvenció del 
Ministeri d' lndústria'; un fet que Romeu 
va qualificar de "pantomima muntada per 
desvirtuar aquesta important aportació del 
Govern central a Vi na ros': L'alcalde també es 
va preguntar"per que si des del2003 hi ha vi a 
aquestes gestions, el PP, tenint un diputat 
autonomic, ha deixat passar tants anys'; un 
temps en que segons Romeu "s'han hagut 
de desplac;ar moltes empreses de Vinaros". 
L'alcalde va assegurar que "en les reunions 

que hem fet amb el SEPIVA sempre ens han 
dit que no estava previst inicialment cap 
projecte de polígon industrial " a la ciutat, i 
va detallar que l'any 2003 el llavors alcalde 
Javier Balada, acompanyat per l'arquitecte 
municipal, "va mantenir una reunió amb el 
director territorial del SEPIVA a Castelló, Luis 
Carlos Fabra, on es va parlar que existía una 
aportació de dades cadastrals elaborades 
abans de les eleccions municipals, pero del 
SEPIVA no hi havia res en marxa". Segons 
Javier Balada, la resposta de Fabra "va 
ser textualment que hi havia pobles que 
estaven per davant de Vi na ros': 
Posteriorment, segons Romeu, al gener de 
2007, Balada va enviar una carta a aquest 
organisme indicant que el consitori tenia 
coneixement de !'obertura d'un expedient 
iniciat pel PP en !'anterior legislatura per 
a crear sol industrial a la ciutat. La carta, 
segons Romeu, "no va ser mai contestada" 
pel SEPIVA, amb la qual cosa "ens vam 
traslladar a Valencia per reunir-nos amb la 
Secretaria Autonómica d'lndústria, Comerc; 
i lnnovació, pero ens va atendre el seu 
assessor i no el mateix secretari, i en el gran 
planol que hi havia al seu despatx, amb les 
inversions previstes del SEPIVA, a Vi na ros no 
es preveía cap actuació': 
Segons !'alcalde, "si realment !'interés del 
SEPIVA existeix, el més logic és que es 
dirigisca a I'Ajuntament'; i va assegurar que 
"no obstant aixo, estem contents perqué 
si aixo és cert, Vinaros tindra dos polígons 
industrials': 
Romeu va concloure indicant que espera 
"no tindre cap entrebanc de ti pus partidista" 
en el desenvolupament del polígon 
industrial perqué "si el té el denunciarem 
públicament': 
De la seua banda, el regidor d'Urbanisme, 
Javier Balada, va lamentar que havia sofert 
durant 4 anys com a alcalde "les plantades 
deis consellers'; i va qualificar de "falta de 
respecte" a les autoritats de Vinaros "que 
anuncien reunions amb un regidor del 
PP mentre a !'alcalde de la ciutat no se li 
accepten': En la línia de les manifestacions 
de Romeu, Balada va concloure indicant que 
"si l'oferta del SEPIVA és seriosa, el que ha de 
fer és dirigir-se a I'Ajuntament de Vinaros i 
iniciar els tramits': 
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ACTUALITAT 

Diputació i Generalitat ampliaran en 1 O milions 
d'euros el Pla d'lnstal·lacions Esportives 
Fa b ra asseg ura que les obres del nou ca mp de futbol de Vi nar6s s'inclouran en aquesta 
ampliació del conveni 

El president de la Dipu tac ió garantix a Cocemfe Vi na ros un conveni peral foment de l'esport 
adaptat de la província 

El president de la Diputació de Castelló, Carlos 
Fabra, va garantir dimarts que en un termini de 
15 di es firmara un conveni amb la Generalitat 
per ampliar la inversió del Pla d'lnstal·lacions 
Esportives 2007/ 2012 a la provincia. Aquesta 
inversió, segons Fabra, permetra incloure les 
obres per a la construcció del nou camp de 
futbol que substituira !'actual camp del Cervol. 
El president de la Diputació va explicar que el 
retard ha estat per "una decisió personal'; donat 
que el Pla d'lnstal ·lacions Esportives afectava 
86 municipis, deis quals 36 es quedaven fora "i 
jo no estava disposat a permetre que hagueren 
d'esperar. 4 anys més per acollir-se a un nou 
conveni que els permetés millorar les seues 
instal·lacions esportives". Fabra va assegurar que, 
per atendre tots els ajuntaments, va sol -licitar a la 
Generalitat "un increment de la inversió en cinc 
milions d'euros l'administració autonómica i cinc 
milions d'euros més la provincial '; ambla condició 
que si la Generalitat no realitzava aquesta inversió 
"jo no signava el conveni". 
Finalment,segons Fabra,desprésd'una negociació 
amb el president de la Generalitat, Francisco 
Camps, i la conselleria d'Esports, "la setmana 
vinent signarem aquest conveni i tots els plans 
esportius de tots els consistoris de la provincia 
sortiran endavant". 

Visites a Vi na ros 

La visita de Fabra a Vinares va tindre lloc dimarts 
a la seu de Cocemfe, on tenia prevista una reunió 
amb el seu president, Manolo Celma, i una 
posterior visita a les obres deis plans provincials. La 
visita del president de la Diputació es va produir 
precisament un dia en que !'alcalde, Jordi Romeu, 
i el primer tienent d'alcalde, Javier Balada, s'havien 
desplac;at a Madrid, on havien de manten ir diverses 
reunions amb els ministeris corresponents. Fabra 
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va voler contestar unes declaracions que Romeu 
i Balada van realitzar el dia anterior, assegurant 
que !'alcalde "mai no ha acudit a la Diputació, i 
!'anterior - en referencia a Balada- va vindre una 
vegada o cap': El president de la Diputació va 
indicar que "desconec les demandes de !'alcalde o 
el primer tinent d'alcalde de Vinares per a la seua 
ciutat perque no me les han traslladat mai, i si en 
sé alguna cosa és gracies a Juan Bautista Juan'; i 
va apuntar que si no havia vingut mai oficialment 
com a president de la Diputa ció "és perque mai no 
m'han convidat". 

Castor i abocador 

Respecte a la planta de gas, Fabra va dir que havia 
mantingut una reunió amb !'empresa que gestiona 
el Projecte Castor i també amb els alcaldes 
deis pobles afectats "per evitar que la planta 
regasificadora s'instal ·lés practicament dins del 
nucli urba de Vinarós". Segons Fabra, "estem en una 
provincia que és la principal consumidora de gas 
perla indústria ceramica i seria una incongruencia 
que ens oposéssim aquest projecte, pero sempre 
hem de salvaguardar la seguretat deis ciutadans i 
de les instal·lacions". 
En el tema de l'abocador provincial, Fabra va 
demanar al Partit Socialista que es definisca. 

Conveni amb Cocemfe 

En un altre ordre de coses, Fabra va garantir al 
president de Cocemfe Vinares, Manolo Celma, la 
firma d'un conveni destinat al foment de l'esport 
adaptat a la provincia, gracies al qual es podra 
beneficiar el club BAMESAD, un acord que segons 
el president de la Diputació es firmara al més 
rapidament possible, després d'estudiar la pro posta 
particular presentada per Celma. "La iniciativa de 
Cocemfe Vi na ros servirá per a tota la provincia'; va 
concloure Fabra. 

24 de maig 2008 

La Guardia Civil 
abandonará Vi na ros 
cuando llegue la Policía 
Nacional, según el PP 

Redacción 

El portavoz municipal del PP en Vinares, 
Juan Bautista Juan, informaba que una 
vez construida la comisaría de Policía 
Nacional se desmantelará el cuartel 
de la Guardia Civil de Vinares si llegan 
agentes de la Policía Nacional para 
patrullar por la ciudad. 
Juan explicaba que el cuartel de la 
Guardia Civil de Vinares es el puesto 
de mando de la comarca, junto otros 
servicios que presta, como el del 
Seprona, intervención de armas, 
guardería rural o policía judicial. Todo 
esto pasaría junto al mando comarcal 
al cuartel de Benicarló, según explicó el 
portavoz municipal del PP. 
El edil popular explicó que tras una 
reunión con los mandos de la Guardia 
Civil en la provincia se les informó que 
"donde se ubica una comisaría de Policía 
Nacional con efectivos de seguridad, el 
cuartel de Guardia Civil deja de tener 
esas funciones". 
Juan criticaba al alcalde Jordi Romeu 
que no haya informado de ese traslado, 
del cual dijo que"el alcalde es conocedor 
de este tema y no ha dicho nada, y es 
triste que nos tengan que informar los 
mandos de la Guardia Civil de cuál es la 
situación': 

Sepiva 
Por otro lado, Juan informaba que tras 
una reunión con la directora general 
del Sepiva, Inmaculada García, y el 
secretario autonómico de la Conselleria 
d'lnnovació, lndústria i Comerc;, 
Matías Pérez Such, se le anunció la 
predisposición por parte del Sepiva 
de invertir en suelo público en Vinaros, 
al parecerle positivo la iniciativa 
presentada en el 2003 por el gobierno 
de Jacinto Moliner (PP) de crear un 
polígono industrial público en Les 
Planes Altes. 
Respecto a este proyecto, Juan afirmaba 
que Moliner sí inició trámites para 
impulsar el proyecto de suelo público 
industrial en Les Planes Altes ante el 
Sepiva, aportando documentación 
emitida desde el ayuntamiento y 
facilitada por el Sepiva. 

Ayudas para prevenir incendios 
forestales 

Redacción 

La Conselleria de Medio Ambiente, Agua, 
Urbanismo y Vivienda ha concedido ayudas para 
la prevención de incendios forestales para el 
ejercicio 2008 dos entidades de nuestra comarca. 
AMAY (Amics del Medi Ambient i Cultura de 
Benicarló) percibirá 1 1.500 € y el Aeroclub 
Maestrat-Vinarós 9.000 € 
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La nnalització de les obres del port estan previstes 
peral novembre de 2009 
El conse ller d ' lnfraest ru ctures i Transport , Mario Fl o res, v isita les obres de remodelac ió 

El conseller d' l nfraestructures i 
Transport, Mario Flores, va visitar 
dimecres les obres de la nova zona 
pesquera i industrial del port de 
Vinaros, acompanyat pel director 
general de Ports, Carlos Eleno; el 
director general d'Obres Públiques, 
Victoriano Sánchez; l'alcalde, Jordi 
Romeu; el porta ve u del PP de Vinaros, 
Juan Bautista Juan, i altres regidors 
del consistori. 

Un port"amb més recursos" 

Flores va assegurar que les obres 
del port podrien estar finalitzades al 
novembre del 2009 si es compleixen 
els terminis, i va mostrar el seu 
convenciment que, amb aquesta 
remodelació, el port disposara "de 
més recursos tant en la part pesquera 
com en el vessant lúdic". El conseller 
va destacar que es tracta de la major 
inversió que ha realitzat la Generalitat 
en aquest port, per un import de 
8,8 milions d'euros, que permetra 
la seua reordenació "amb un trasllat 
de les drassanes i una sortida al mar 
perque els aficionats puguen vindre 

Más de 50 delegados 
de UGT participan en 
Vi na ros en una jornada 
sobre servicios de 
prevención 

Más de 50 delegados de UGT 
participaron el pasado viernes en 
Vi na ros en la jornada sobre Servicios 
de Prevención, que organizó la 
central sindical con el objetivo de 
analizar las distintas modalidades 

lliurement amb la seua embarcació 
i, gracies a una rampa, puguen sortir 
a navegar amb facilitat, la qual cosa 
no és facil de veure a les costes 
actualment': Flores també va indicar 
que, després de les obres, el port 
estara "més integrat a la ciutat ': 

'Projecte Castor' 

El conseller va avanc;:ar que la 
infraestructura portuaria es posara 
al servei de les obres de construcció 
i del manteniment del diposit de 
gas marí del Projecte Castor. Flores 
es va mostrar favorable al projecte 
perque la indústria de la província "es 
veura molt beneficiada i s'assegurara 
el subministrament energetic". 
Respecte a la ubicació de la planta 
terrestre, Flores va indicar mostrar-se 
convenc;:utqueesconsensuara. 

Llotja 

La visita es va iniciar amb explicacions 
del tecnic de !'obra de remodelació, 
que va indicar que les obres es troben 

Redacción 

de serv1c1os de prevención que 
se encuentran establecidos en la 
legislación vigente y las relaciones 
de los delegados de prevención 
de las empresas y los comités de 
seguridad y salud con estos. 

en aquest moment practicament al 
25% de la seua execució. El projecte 
de la nova llotja, per al qual ha 
prevalgut segons el tecnic "la seua 
practicitat '; esta actualment en la 
part final de la se u a redacció. La nova 
llotja disposara d'una sala per a la 
pesca de cerco! i una altra per a la 
pesca d'arrossegament connectades 
entre si. Respecte a la zona industrial, 
per a la qual es preveuen dos 

X.F 

porties elevadors (trove/ lifts). s'esta 
actualment en discussió del nombre 
i les dimensions de les grues porties 
que s'hi instal·laran. Les obres de 
remodelació, segons el tecnic, estan 
tenint la cura de conservar alguns 
elements del patrimoni arquitectonic 
del port, com per exemple part del 
seu paviment, ambla idea de tornar a 
utilitzar-lo en alguna part de la nova 
infraestructura. 

, 
1 RESPONSABLE DE PREVENCION 

DE RIESGOS LABORABLES 

- TITULACIÓN MASTER PREVENCIÓN RIESGOS 
LABORABLES ESPECIALIDAD EN SEGURIDAD 

- EXPERIENCIA EN EJECUCIÓN DE OBRA RESIDENCIAL 
- CARNET DE CONDUCIR Y VEHÍCULO PROPIO 

- CONTRATO FIJO DE OBRA 
- RETRIBUCIÓN FIJA 
- INCORPORACIÓN INMEDIATA 

IMPRESCINDIBLE APORTAR CURRÍCULUM VITAE 
INTERESADOS LLAMAR EN HORARIO DE 

OFICINA AL TEL. 964.45.07.43 



24 de maig 2008 

ACTUALITAT 

Minuts de silenci 
per l'atemptat d'ETA 

Presentada la XIV Setmana Solidaria 

X. F. 

L'escola de Formació de Persones Adultes 
(FPA) i l'associació d'alumnes de I'Escola de 
Persones Adultes van presentar dilluns la 
catorzena setmana solidaria, que enguany 
tindra lloc entre els dies 20 a 31 de maig. 
L'objectiu de la Setmana Solidaria és 
la sensibilització social i els beneficis 
s'entreguen a diferents ONG. Enguany, 
la recaptació es destinara a !'Asociación 
Catalana Nicaragüense de Amistad i 
Solidaridad i a I'Associació de Pares i Amics 
del Sord. 
D'entre els actes de que es podran gaudir 
durant aquesta setmana destaca una 
exposició de fotografies referents a la 
problematica de Palestina, la projecció 
d'una pel·lícula sobre la immigració 
procedent d'Africa o una mostra de 
curtmetratges entre els quals s'inclou un 
de producció vinarossenca, realitzat pels 
mateixos alumnes de I'EPA que tracta sobre 
la Guerra Civil. 

I>JOllS 29 

Vinaros ha guardat cinc minuts de silenci com a protesta 
davant del darrer atemptat d'ETA, que ha costat la vida 
al guardia civil Juan Manuel Piñuel per l'explosió d'una 
furgoneta bomba contra la caserna quarter de Legutiano 
(Alaba). La mobilització local ha tingut lloc a !'entrada de 
la porta principal de l'ajuntament, amb l'assistencia de 
membres de la benemérita i de representants polítics locals, 
on s'ha llegit un comunicat de condemna a l'atemptat. 

A lee 19:30 h Sala d'actes de la 
Biblioteca Municlpel. Xen"8de de ~ 
Soriano, brigadiste intemae~onalista : 
"Paaeel:i-o8 f"88ieteix. An6isi dele 60 enys 
~ocupoci6·. 

Una caminada reivindicara els valors paisatgístics de la 
Tinen~a i clamara contra els projectes urbanístics //insostenibles// 

X. F. 

L'Aula de Natura de Vinaros, el Centre Excur
sionista Refalgarí de la Sénia i I'Associació per 
la Recuperació de la Tinen<;a van presentar la 
Primera Marxa per la Tinen<;a de Benifassa. Sota 
el lema Recuperem-Ja, els organitzadors van posar 
dimarts passat sobre la taula la intencionalitat 
de difondre els valors ambientals i paisatgístics 
de la comarca i reivindicar el seu valor amb 
una caminada que pretén ser una manifestació 
popular de !'estima que per aquest territori es té 
en !'autonomía i comarques ve·ines enfront deis 
projectes urbanístics "insostenibles" del Partit 
Socialdemócrata (PSD). 
La ruta partira el proxim 1 de juny de la Pobla de 
Benifassa i discorrera fins al Boixar. Un concurs 
fotografíe amb un premi consistent en un cap de 
setmana en una casa rural per a dues persones 
per gentilesa de I'Associació d'Empresaris de 
la Tinen<;a plasmara belles instantanies de 
l'esdeveniment. 
La Primera Marxa suposa la primera unió de dos 
grups excursionistes en un acte de reivindicació 
"d'un deis espais amb més biodiversitat de la 
penínsüla lberica, d'alt valor ecologic i ambiental 

i declarat per la Conselleria com Lloc d'lnterés 
Comunitari i Zona d'Especial Protecció de les 
Aus, va explicar l'enginyer Víctor Reverté, deis 
grups excursionistes. Ximo Alemany, de I'ART, 
va qualificar d'insostenibles "augments com 
els que pretén el PSD que propasen doblar 
el sol urba fins als 149.000 metres quadrats i 
de 188.000 a 577.000 els urbanitzables quan 
no hi ha depuradores i problemes d'aigua i 
infraestructures molt greus". ART propasa a 
la conselleria "que aclarisca que passara amb 
aquest espai protegit i indos en l'ambit del PORN 
i la cobertura legal de plantejar urbanitzacions 
en zones protegides per diferents figures, en 
comptes de limitar el debat en la Junta Rectora 
del Pare Natural". 

X. F. 

La setmana solidaria concloura el dissabte 
día 31 de maig amb la Fira Solidaria que 
tindra lloc a la pla<;a de Sant Agustí, en la 
qual participaran 18 ONG. La tira comptara, 
a més, amb una khaima on s'organitzaran 
activitats com tertúlies sobre Nicaragua, 
el Sahara i on també hi ha prevista la 
presentació del videoclip del Pare Jony. 
Durant la jornada també es realitzaran 
diferents espectacles de carrer. 

+ Cruz Roja Española 

La Asamblea Local Cruz Roja en Vinaros 
comunica a todo el personal interesado 
que se abre la convocatoria para cubrir los 
puestos de trabajo de: 

• Socorristas acuáticos 
·Patrones de embarcación 
·Conductores de ambulancias 
(imprescindible BTP) 
Campaña playas verano 2008. 
Mandar currículum vitae a Cruz Roja 
Vi na ros, e/ Carreró s/n, 12500 Vinarós o a 
través del correo electrónico 
vinaros@cruzroja.es 

El día 29 de mayo a las 17 horas tendrán 
lugar las entrevistas personales en la sede 
de Cruz Roja Vi na ros. 
El día 31 de mayo a las 1 O de la mañana 
se realizarán las pruebas físicas en la playa 
del Fortí. 
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ACTUALITAT 

Cocemfe demana celeritat per posar en marxa el Consell Municipal 
de Benestar Social i el Pla d'Accessibilitat 
L'estació de trens de Vinaros sera accessible durant el 2008, segons el senador socia li sta Bati ste Cardona 

El president de Cocemfe Vi na ros, Manolo Celma, 
va criticar dijous passat que I'Ajuntament 
de Vinares no haja creat encara el Consell 
Municipal de Benestar Social, "m entre que altres 
poblacions de la província ja els han posat en 
funcionament amb exit". Celma va criticar que 
aquest consell no haja comen<;at a funcionar 
passat el carnaval, "com ens havien promés'; i 
tot i que no va qüestionar que I'Ajuntament "té 
la intenció de posar-lo en marxa'; va demanar 

Cocemfe 
presenta la 

' . memona 
d'activitats 
del2007 

El president de Cocemfe Vinares, 
Manolo Celma, va presentar dijous 
passat la memoria d'activitats de l'any 
2007. Nombrosos han estat els actes 
i nformatius,deformació i assessorament 
que ha organitzat aquesta associació, 
deis quals destaquen les xarrades als 
centres escolars per l'eliminació de 
barreres arquitectoniques i en materia 

celeritat a la regidoria de Benestar Social. 
Celma espera que la creació d'aquest consell 
no es pospose molt més en el temps, "tot i que 
encara no ens han passat ni l'esborrany del 
reglament, i personalment cree que no saben 
com posar-lo en marxa". 
El Pla d'Accessibilitat és, segons Celma, una 
altra de les actuacions pendents del consistori. 
El president de Cocemfe a Vinares va indicar 
que li consta que el regidor de Serveis, Agustí 
Guimera, esta treballant en aquest projecte, 
peral qual "s'ha distribu"it la ciutat en 15 sectors 
per ser treballats individualment en temes 
d'accessibilitat". Celma, pero, va advertir el 
consistori que perque puga demanar una línia 
d'ajuts per desenvolupar aquest pla "n'ha de 
crear una comissió de seguiment i una ordenan<;a 
municipal en materia d'accessibilitat, i en el dia 
d'avui encara no ho han fet". 

Estació de tren 

Celma també va donar a conéixer una resposta 
del senador socialista Batiste Cardona relativa 
a l'accessibilitat de les estacions de Vinares 
i Benicarló. La carta del senador, que data 
del novembre de 2007, informa Celma que 
"actualment estan en fase de redacció els 
projectes per a la instal ·lació d'ascensors a les 
andanes i la prolongació deis passos inferiors, 
i esta previst que aquestes actuacions s'inicien 
i s'acaben al llarg del 2008". El pressupost per 
adaptar l'estació de Vi na ros, segons l'escrit remés 
per Cardona, és de 637.500 euros. Celma va 

X. F. 

de prevenció deis accidents de transit 
o la promoció de l'esport adaptat per 
trencar barreres psicosocials. Cocemfe 
també ha participat en el GIAT de 
discapacitat de la Fundació lsonomia i 
lluita per l'eliminació de barre res a locals 
públics i privats, a més d 'organitzar 
diferents concursos socials, entre altres 
moltes activitats. 

X. F. 

demanar als responsables polítics un seguiment 
per tal que es complisca aquesta promesa. 

Transport adaptat 
Un altre deis punts tractats pel president de 
Cocemfe va ser el transport municipal adaptat, 
que esta funcionant "molt bé'; pero que en 
aquests moments "esta saturat i cal estudiar la 
manera d'ampliar-lo". En aquest sentit, Celma 
va indicar que existeix una empresa a la ciutat 
disposada a posar una nova furgoneta adaptada 
que funcionaria com a "taxi rural'; pero "cal que 
l'ajuntament els done el permís". Si no s'opta per 
aquesta opció, Celma va propasar al consistori 
disposar "d'una altra furgoneta adaptada o 
contractar un altre xofer per ampliar el servei". 

Passeig marítim i aparcaments 
El president de Cocemfe va informar que ha 
mantingut diverses reunions amb !'alcalde Jordi 
Romeu, per propasar millares en l'accessibilitat 
de les obres de la primera fase de remodelació 
del passeig marítim. Entre aquestes millares, 
Celma va anomenar la incorporació de baranes i 
passamans a les escales, a més de demanar que 
les rampes d'accés a la platja no siguen de fusta 
comes preveu al projecte, atés que es tracta d'un 
material que rellisca. 
Sobre els aparcaments reservats per a persones 
amb mobilitat redu.ida, va demanar més control 
per part de la Policia Local, un control "no només 
per la mala utilització que fan les persones no 
discapacitades, sinó també pel mal ús que en fan 
les mateixes persones amb mobilitat redu.ida i els 
seus familiars". 
Respecte a !'Oficina de Turisme, Celma va demanar 
que, una vega da ja s'ha modificat la porta, cal posar 
una rampa d'accés per a persones amb mobilitat 
redu.ida, un compromís queja ha recollit !'alcalde. 
En l'aspecte laboral, Celma va indicar que Cocemfe 
controlara si el consistori compleix la taxa del 
5% de persones amb discapacitat que treballen 
en l'administració local, i va sol·licitar la creació 
d'un Centre Especial d'Ocupació especialitzat 
en jardineria. Celma va propasar com a lloc per 
desenvolupar aquests cursos d'ocupació la zona 
de bassa de Mangrano. 
Finalment, Celma va agrair al consitori la finalit
zació de les obres de !'ascensor, queja els permet 
pujar a l'ajuntament sense problemes, una obra 
"que ha trigat, pero que ha merescut la pena". 

15 1 



Clara Clavell Redó i 
Laia Casanova Ferrer, 
reines de les festes de 
Sant Joan i Sant Pere 

El dissabte passat es va celebrar als Salones 
Paladium l'acte d 'elecció per sorteig de les 
reines majar i infantil de les proximes festes 
de Sant Joan i Sant Pere, cimecs que tindran 
respectivament Clara Clavell Redó, representant 
del Club de Tenis Vi na ros, i Laia Casanova Ferrer, 
com a representant del col ·legi Sant Sebastia. 
A l'acte van estar presents !'alcalde, Jordi Romeu, 
regidors de la corporació i representants de les 
entitats que presenten dama, en un any en que se 
n'ha redu·rt la quantitat. 
Les dames que acompanyaran la reina durant les 
festes que se celebraran a finals de juny seran 
Clara Sánchez Mariano, en representació de la 
Caixa Rural Vinaros; Andrea García Sanz, de la 
Penya Valencia; Míriam Abella Aixala, de la Penya 
Bar<;a; Núria Safont Pitarch, de Les Camaraes; lrina 
Prades Delgado, de La Lubina, i Míriam Ferreres 
Meseguer de la Peña Taurina Pan y Toros. 
Las dames de la reina infantil seran Irene Tomás 
Rodríguez, del col ·legi Manuel Foguet; Alexandra 
Magnone Tejero, de Ntra. Sra. de la Consolación; 
Mireia Canalda Ortiz, de la Mare de Déu de 
I'Assumpció; Malena Jaraba Vives, de la Divina 
Providencia; Abril Abargues Orts, de Ntra. Sra. de 
la Misericordia, i Alba Cortegano Monge, de la 
Colonia Vi na ros a Barcelona. 

FUTURS 
V 1 OLONCEL ·LISTES 

El dijous 15 de maig, es va 
celebrar l'audició de violoncel de 
final de cursa l'escola de música 
L'Aiianza de Vinarós, on els joves 
violoncel·listes van delectar a 
tothom amb les seues actuacions. 

Dalt: Max Poi Redó, Ángel Prados, 

24 de maig 2008 

Laia i Clara atenent els mitjans de comunicació després de la seua elecció 

Simón Fabrega, Andreu Caballer, 
Susi López i la profesora Mariola 
Moliner 

Baix: Elena Miralles, David Milian, 
Nacho Fuentes, Ariadna Besalduch, 
Maria Surroca, Pau Pepió, Marta 
Monllau, Maria Esteller i Joan Falcó RL DELTR 

Sortida deis vinarosphotobloggers.org 
a la punta del Fangar, al Delta de I'Ebre, 
el passat 18 de maig 



COMIRT 
El dissabte passat 1 O de maig, Ana i les se u es 
amigues van celebrar el se u comiat de soltera. 
Gracies a: Laura, Yaiza, Yesi, Tamara, Rosa, Ana M•, 
Alba, Cari, Judith, Sabina i Judi per ser les millors! 

o 
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Fernández i Feli 
en la Penya Barc;a 

La informació de l'elecció de les 
reines excel·lentment coberta 
amb Ramon, Juanjo i Emili 

COMUNIÓN 

HOMENRTGE Personal de Maderas Base Hijos, amics i familiars en 
l'homenatge a Paco Bass el dia de la seua jubilació. 

Comunión de Víctor y Maria Fibla del pasado día 11 de mayo en la 
iglesia Santa Magdalena y celebrado en Salones Paladium 

RLBR Alba soñando en el día más feliz de su vida, su 
primera comunión ( 17 de mayo de 2008) 



ALUMINIOS BELMONTE 

DIUMENGE 1 DE JUNY A LES 19.00 HORES 

AL PASSEIG DE FORA DEL FORAl VINARós 
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Nuestra Señora de la Misericordia, reina y madre de Vinaros 

El pasado domingo, con un tiempo desapacible 
en que tuvimos de todo, fina lluvia, tímido sol e 
inclusive en algunos momentos un molesto vien
to, se celebraron al completo todos los actos pro
gramados, para celebrar la festividad de nuestra 
patrona, Nuestra Señora de la Misericordia. 
Los que subimos a pie como manda la tradición 
y a las 7 de la mañana a nuestra ermita, ya vi
mos que la gente no acudiría en las cantidades 
acostumbradas en otros años, cuando normal 
mente en estas fechas luce un buen día, solea
do e incluso ya con más que menos calor. 
El joven vicario de nuestra iglesia arciprestal de La 
Asunción, mosén Joan Enrie Reverté Simó, subió la 
pequeña imagen de la Virgen de la Misericordia, 
con el nombre que se le ha puesto de La Peregrina, 
y a la llegada de la misma a nuestro ermitorio se 
celebraba la tradicional misa de romeros, que al 
menos a mí es la que más me gusta. 

, • . E 

~ 

Se siguieron los actos programados en la ermi
ta, con la actuación de nuestros bailes típicos 
y folklóricos con nuestras Cama raes, y seguida
mente la misa mayor a las 12 horas, con la inau
guración del retablo de madera que se ha incor
porado a la imagen de san Pascual Bailón, cuya 
onomástica se había celebrado un día antes. 
Después la bendición del término, las paellas y 
demás actos programados. 
Por la tarde a las 19 horas se celebraba la santa 
misa en la arciprestal de nuestra ciudad, y una 
vez finalizada, y siempre con la amenaza de la 
lluvia, se formó la procesión de la Virgen. 
Como es tradición, bajaba por la calle San 
Cristóbal la imagen de la Virgen Peregrina 
portada por mosén Joan Enrie, la cual entregó 
al arcipreste mosén Emilio Vinaixa, en lugar 
de costumbre, desde donde Les Camaraes, le 
dedicaron varios bailes. 

Luego se formaba la procesión con los niños 
y niñas de primera comunión , Grupo Folklóri
co de Les Camaraes, y las diversas entidades 
portadoras de sendos ramos de flores o ca
nastillas, que al finalizar la procesión y entrar 
al templo, depositaron junto a la imagen de 
la Virgen: camareras de la Virgen, Cofradía de 
la Misericordia, entidades de nuestra ciudad, 
autoridades municipales con el alcalde de Vi
naros, Jordi Romeu, al frente y cerraba la pro
cesión nuestra centenaria banda de música la 
Sociedad Musical La Alianza, bajo la batuta 
del maestro José Ramón Renovell Renovell. 
Antes de la entrada al templo, Les Camaraes 
obsequiaron de nuevo a la Virgen con sus 
mejores bailes, acompañados de su rondalla. 
Dentro del templo, se realizó la entrega floral, 
con los cantos de rigor y el himno a nuestra 
patrona, Ntra. Sra. de la Misericordia. 



LIES Vi la plana participa amb ei'Liagostí 2.0' en la Shell Ecomarató 
El ve hicle aspira a recórrer 200 km amb només un lit re de gasolina 

El vehicle batejat com Llagostí 2.0 
és l'aposta de I'IES Vilaplana per a 
participar en la Shell Ecomarató 
que s'ha celebrat aquest cap de 
setmana al circuit de Nogaro 
(Franc;a). Aquesta competició, que 
se celebra cada any a Franc;a, la 
Gran Bretanya i Finlandia, premia 
el prototip. que recorre la maxima 
distancia amb el menor consum 
de combustible i en ella participen 
equips -170 hi van participar en 
!'última edició- d'escoles, instituts 
i universitats d'enginyeria del món. 
L'IES Vilaplana és l'únic representant 
de la província. Enguany, al voltant 
de tres mil persones procedents 
de 25 pa"isos assistiran a aquesta 
ecomarató, que promet ser tot 
un espectacle. Cal destacar que al 
tancament d'aquesta edició encara 
es desconeixia el resultat de la 
prova. 
Amb el lema Plantem una 1/avor per 
un món millar, el vehicle va ser pre
sentat dilluns passat a la sala d'expo
sicions de la Fundació Caixa Vinarós 
per l'equip de professors i estudiants 
que han treballat durant mesos per 
a aconseguir un prototip lleuger i 
aerodinamic, demostrant una gran 
capacitat d'imaginació tecnológi
ca. En l'acte de presentació estaven 
presents !'alcalde Jordi Romeu, la 

120 

Dalt, l'equip que 

ha fet possible el 

projecte Llagostí. 

A /'esquerra, els 

pilots amb el 

coordinador del 

projecte, Carlos 

Hernández 

regidora de Turisme, Mamen Obiol, 
i el president de la Fundació Caixa 
Vinarós, Manuel Molinos, a més del 
coordinador del projecte, Carlos 
Hernández, que va explicar detalla
dament el procés de construcció del 
Llagostí 2.0. La implicació de l'ajun
tament, les entitats com la Caixa 
Vinarós i de diferents empreses pri
vades han fet possible aquest projec
te ambla seua participació i patroci
ni. El vehicle pesa 57 quilos, i abans 
de la prova va passar les exigents 
proves de verificació. El coordinador 
del projecte, Carlos Hernández, es
perava que el Llagostí 2.0 finalitzés 
un recorregut de 200 quilómetres 
amb només un litre de gasolina. Les 
proves del vehicle vinarossenc han 
estat realitzades al circuit de Xest i al 
del Karting Vinarós. 
El projecte ha implicat tot I'IES. El 
taller d'audiovisuals de l'institut 
ha creat un gabinet de premsa per 
informar del projecte, realitzant 
reportatges i entrevistes que el 
setmanari Vinaros ha publicat les 
darreres setmanes. 
Estem segurs que el Llagostí 2.0 
batra tots els récords perqué com 
els mateixos creadors del prototip 
asseguren, el vehicle no s'alimenta 
de gasolina sinó "d'esperances i de 
somnis". 

EMPRESA PROMOTORA INMOBILIARIA DE ÁMBITO 
PROVINCIAL PARA SUS PROMOCIONES EN CASTELLÓN Y TARRA&ONA 

CON OFICINA EN VINAROS 

PRECISA , 
ARQUITECTO TECNICO 

SE REQUIERE 

· EDAD ENTRE 25 Y 35 ANOS 
· CARNET DE CONDUCIR Y VEHÍCULO PROPIO 
· CONOCIMIENTOS DE AUTOCAD 
· CONOCIMIENTOS DE PROGRAMA DE MEDICIONES 
· DEDICACIÓN EXCLUSIVA 

SE OFRECE 
· INCORPORACIÓN INMEDIATA 
· CONTRATO MERCANTIL 
· DIRECCIÓN FACULTATIVA, CONTROL CALIDAD, COORDINACIÓN 

SEGURIDAD Y LIBRO DE CONTROL SEGÚN CÓDIGO TÉCNICO DE LA 
EDIFICACIÓN 

· GESTIÓN DE PRESUPUESTOS 
· COORDINACIÓN DE TODAS LAS PROMOCIONES EN LA PROVINCIA 

DE CASTELLÓN 

IMPRESCINDIBLE APORTAR CURRÍCULUM VITAE 

INTERESADOS LLAMAR EN HORARIO DE OFICINA AL TEL. 964.45.07.43 



24 de maig 2008 

Visita deis alumnes de la Misericordia a I'IES Leopoldo Querol 

HORTET: Amb el Sr Fernando Tena, que va ser molt amable explicant-nos els diferents 
treballs que fa al seu hortet. 
FORN: A la Panadería Massita va m poder observar comes transforma la farina en pa. 
PERRUQUERIA: Xaro ens va fer una bonico demostració de les tasques que fa en la seua 
perruqueria. 

Si quieres aprender a utilizar el móvil, apúntate en 
Cruz Roja Vinares y el próximo cursillo tú también 
tendrás estos profesores para moverte por la red. 

Te esperamos. 

Els quintos del 72 ens reunirem el 

proper 14 de juny en un soparet al 

Duc de Vendóme. Els interessats us 

podeu posar en contacte amb: 

607.75.61.86 
629.22.83.27 

El día 5 de junio 
Viaje a Sitges en autocar 

Els alumnes de 6é de 
primaria del col·legi de 
la Misericordia amb els 
tutors van gaudir d'una 
visita guiada amb el 
secretari i la cap d 'estudis, 
que els van mostrar les 
diferents dependencies 
del centre. 

'La Mise' 
aprén els 
oficis 

Els alumnes de 4t del 
CEIP La Mise va m estudiar 
els diferents sectors de 
treball : primari, secundari 
i terciari. 1 per consolidar 
el nostre aprenentatge 
vam visitar un hortet, un 
forn i una perruqueria. 
Gracies a tots! 

Para más información, llamar al 

tel. 964 45 60 64 
Asociación de Jubilados y 
Pens ionistas López Doriga 

Sant lsidre 
Amb una missa al matí, Vinaros va 
iniciar els actes de celebració de 
Sant lsidre, el patró deis llauradors. 



El grupo de trabajo GIAT (Grupo de Investiga
ción, Análisis y Trabajo) sobre violencia de la 
Fundación ISONOMIA de la Universitat Jaume 
1, y en colaboración con el Ayuntamiento de 
Vinaros, tras observar desde su aula de inves
tigación que las muertes de mujeres a manos 
de sus compañeros o ex compañeros sentimen
tales se suceden día a día, considera necesario 
que la prensa escrita de esta población difunda 
el contenido de esta página a fin de poder infor
mar con detalle de las medidas de urgencia que 
puede utilizar una mujer maltratada. En este 
sentido, le adjuntamos información sobre el te
léfono 016 para que lo incorpore en el listado 
de teléfonos de interés para la población. 

¿Qué es el te léfono O 16? 
El teléfono 016 forma parte de las decisiones del 
Gobierno de España para priorizarsu compromiso 
contra la violencia de género y se enmarca dentro 
del Plan Nacional de Sensibilización y Prevención 
de la Violencia de Género, aprobado en diciembre 
de 2006 por el Consejo de Ministros. El objetivo 
principal de este plan es convertirse en un 
instrumento global y sistemático de la actuación 
de las distintas Administraciones Públicas para 
sensibilizar al conjunto de la sociedad, sobre la 
dimensión y las consecuencias de la violencia de 
género y para adoptar actuaciones destinadas a 
su prevención y erradicación. 
El Gobierno de España adoptó, en su momento, 
medidas urgentes que hicieran posible que 
los objetivos perseguidos por la Ley Orgánica 
1/2004, de 28 de diciembre, de medidas de 
protección integral contra la violencia de género 

se hagan reales y efectivas en el plazo más breve 
posible. Y entre estos, cabe destacar la garantía 
del derecho a información y asesoramiento 
adecuados a la situación personal de las víctimas 
de violencia de género, en todo el territorio, con 
independencia de su lugar de residencia. Y, con 
este fin y en cumplimiento del citado catálogo 
de Medidas Urgentes, la Delegación Especial del 
Gobierno contra la Violencia sobre la Mujer ha 
puesto en marcha el servicio telefónico 016, de 
información y asesoramiento jurídico en materia 
de violencia de género. 

Servicios ofrecidos 

·Atención gratuita y profesional 
• Atención las 24 horas del día los 365 días del 
año 
• Atención consultas procedentes de todo el 
territorio 
• Derivación de llamadas de emergencia al 112 
• Coordinación de servicios similares de las 
Comunidades Autónomas 
·Información a las mujeres víctimas de violencia 
de género y a su entorno sobre qué hacer en 
caso de maltrato 
• Información sobre recursos y derechos de las 
víctimas en materia de empleo, servicios sociales, 
ayudas económicas, recursos de información, de 
asistencia y de acogida para víctimas de este tipo 
de violencia 
·Asesoramiento jurídico 
• Atención en seis idiomas: castellano, catalán, 
gallego, vasco, inglés y francés 
Teléfono 900 116 016 para personas con 
discapacidad auditiva 

U N IVEW.SIT·\T 
J¡\\ 'ME· I 

FUNDACIÓN 
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Visita del Club de los Alemanes en el Centro de Alzheimer 

El día 13 de mayo la junta del Club 
de los Alemanes realizó una visita 
en el Centro de Día de Alzheimer 
para entregar un cheque con una 
donación del club. Aprovechando 
la ocasión, la junta visitó todas las 
instalaciones del centro en donde 
le informaron sobre las actividades 
y el trabajo que se llevan a cabo con 
las personas enfermas. 

24 de rnaig 2008 
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Teresa Beltrán, un ejemplo de superación 
Esta sanmatevense acumula exposic iones pictóricas y premios a pesar de la minusvalía en sus dos manos 

"La d iscapac idad la hace la misma 

sociedad", decía el pasado jueves por la 

noche el director territorial de Bienesta r 

Social , Vicente Tejedo, a la hora de 

expresar su admiración por la vec ina 

de Sant Mateu Teresa Beltrán Ortí, que 

inauguraba en Vinaros una más de sus 

ya i nconta b ies exposic iones a pesar 

de sufrir en ambas manos poliartritis 

deformativa evo lutiva y esclerodermia 

que afecta a su piel. 

"Es un ejemplo de superac10n 
- decía Tejedo- nos hace ver que 
no existen diferencias, cuando 
uno no quiere, con las personas 
que llamamos discapacitadas, 
debemos ser más solidarios viendo 
ejemplos como éstos". 
Hasta el alcalde de Vinaros, 
Jordi Romeu, concejales de 
la corporación y los máximos 
representantes de Cocemfe en la 
comarca estuvieron con Teresa en 
este acto inaugural en la Biblioteca 
Pública en el que por supuesto 
no faltaron sus compañeras de 
aprendizaje de pintura. 
"Todas las personas cuando 
nos vemos afectadas por algo, 
les sale todo lo que tienen 
dentro': así justificaba esta vena 
artística surgida tras sufrir las dos 
enfermedades. 
"Comencé pintando como una 
tontería, como no podía bordar, ni 

coser ni hacer nada ... ", así recordaba 
sus comienzos en el mundo del 
arte. "Un día fui al Hospital y allí 
una señora me dijo que en Vinaros 
había una escuela de pintura y me 
animó a que fuera , diciéndome 
que allí aprendería .. . la directora, 
Maria Cinta, es muy especial, me 
ha ayudado y me ha enseñado 
muchísimo, ella dice que tengo 
mucho color y mucha voluntad 
de bajar de Sant Mateu". A partir 
de los cuarenta años comenzó la 
enfermedad degenerativa que 
le afecta a las dos manos, por lo 
que "cuando comencé a pintar lo 
hacía fatal, pero poco a poco fui 
mejorando". En principio, usaba 
el transporte público para llegar 
hasta Vinaros pero tanta voluntad 
tenía que hace diez años se sacó 
el carné de conducir, ya que si 
tan bien dominaba los pinceles, 
su enfermedad tampoco le iba 

a impedir manejar el volante. 
Ahora, incluso ya cuenta con 
"aparcamiento privado", frente 
a la misma escuela de arte, y es 
que con acierto el Ayuntamiento 
ha pintado un estacionamiento 
especial para discapacitados. "Este 
parking es lo todo para mí porque 
antes debía aparcar siempre muy 
lejos". 
Teresa Beltrán es ya todo un 
personaje en Sant Mateu, en 
donde acaba de gana~ una vez 
más, el certamen de Pintura 
Valentí Montoliu, en la modalidad 
de pintores locales. En la Escola 
Municipal d 'Art de Vinaros es la 
alumna "mimada", para todas las 
asistentes es todo un símbolo y 
además ya casi una maestra porque 
se admira su excelente dominio de 
los colores, sobre los que se presta 
siempre a dar atinados consejos. 
Ella es una persona muy agradecida, 

E mili Fono/losa 

a la tercera palabra que pronunció 
durante la inauguración de la 
exposición en Vinaros, le embargó 
la emoción recordando a todos los 
que le han apoyado, "mis hijos, las 
amigas de la E seo la, que todo lo que 
me ha caído me lo han recogido, 
me ayudan a recoger porque estoy 
pintando hasta el último momento, 
me han comprado pinturas ... ". 
La exposición de Vinaros puede 
verse hasta el 7 de junio en 
horario de mañana y tarde. La 
lista de exposiciones colectivas e 
individuales que ha protagonizado 
es larga, desde que en 1995 
decidiera dar a conocer sus 
trabajos. La lista de premios y 
distinciones logrados también 
es extensa, comenzando con un 
diploma de reconoc1m1ento a 
beneficios de damnificados de 
Venezuela y el Valentí Montoliu del 
año 2001 . 

Tio Gori i Tia Caballera, pera Vinaros de 
Corpus present 

El passat 17 de maig, i després de quasi cinc 
mesos als Tallers Sarandaca de Granollers, 
van tornar a Vinaros els gegants Tio Gori i 
Tia Caballera . Peral trasllat es van desplac;ar 
fins a Granollers els membres de la Colla 
de Nanos i Gegants Frank Romero i Antoni 
Fabregat, gran coneixedor deis by-passos 
(de Barcelona i les seues seus) . 
La importancia d'aquest treball és gran, ja 
que des del principi ha estat molt dificultós 
per als geganters portar-los per problemes 
d 'equilibri de !'estructura . Tota una !lastima 
ten int en compte que són uns gegants de 

Redacci6 

nova creació, encara que la Colla de Nanos 
i Gegants de Vinaros els feia desfilar en 
ocasions molt especials, com en festes . 
Els canvis introdu'lts afecten tant 
!'estructura de suport (els cavallets passen 
a ser de fusta) com la mateixa figura deis 
personatges representats, que passen 
a estar fets, després de fer un motile de 
!'original, amb material molt més lleuger. 
Així dones, el geganter haura d 'entrar, a 
partir d 'ara, per davant. 
L'acabat de fin it es podra contem piar aquest 
diumenge a la processó del Corpus. 
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XIII Jornades Didactiques del CEFIRE 
de prestigi com és Antoni Zabala, autor de 
nombrosos articles i llibres sobre didactica 
general i específica. El professor Antoni Zabala 
ens va fer una magnífica sessió sobre el procés 
d'ensenyament-aprenentatge per competencies, 
amb la qual tots els assistents van quedar 
satisfets, ja que amb una comunicació amena i 
coberta d'exemples quotidians, ens va explicar el 
fonament teoric i practic del tema . 

Els passats dies 13, 14 i 15 de maig tingueren lloc, 
al saló d'actes de la Caixa Vi na ros, les XIII Jornades 
Didactiques, organitzades pel CEFIRE de Vi na ros. 
Aquestes jornades han estat especialment 
marcades per dos factors: el nombre d'assistents 
ha augmentat respecte als anys anteriors i la 
qualitat deis ponents que hi han participat ha 
sigut excel·lent. 

Amb el tema Aprenentatges competents pera la 
vida, més d'un centenar de professionals del món 
de l'educació han estat durant aquestes tres tar
des treballant amb interés i motivació al voltant 
d'un terme nou en els nous currículums educa
tius, com és el de les competencies basiques. 
Com a expert de la materia vam tindre el plaer 
de comptar amb la presencia d 'un ponent 

A més d'altres ponencies vinculades amb la 
tematica, des d'una perspectiva més legal, com 
la que ens va oferir Jaume Tuset (director del 
CEFIRE d'Aizira) i una altra sobre intel·ligencia 
emocional, a carrec de Sonia Agut (psicóloga de 
I'UJI), també va ser substancialment enriquidor 
les comunicacions d 'experiencies que ens 
van oferir des de diferents centres del nostre 
entorn, on ens van transmetre !'entusiasme i 
les ganes de treballar i d 'aprendre que també 
tenim els docents. 

La lllinois Wesleyan University Collegiate Choir, extraordinaria 

El pasado viernes día 16 de mayo, 
los que tuvimos la dicha de asistir al 
auditorio municipal para escuchar 
la actuación de tan renombrada 
coral, pasamos algo más de una 
hora y cuarto escuchando y viendo 
una de las actuaciones corales más 
impresionantes que hemos visto en 
nuestra ciudad de Vi na ros. 
Esta coral que se desplazó desde 
lllinois (Estados Unidos) para efectuar 
una gira este año por España, tuvimos 
la dicha de verla y escucharla en 
nuestra ciudad de Vi na ros. 
Con su director J. Scott Ferguson, al 
frente de 39 jóvenes y estudiantes 
coralistas de la universidad, con 
20 voces masculinas y 19 de 
femeninas, nos ofrecieron un selecto 
y bien escogido programa, el cual a 
continuación les detallamos: 

Primera parte 

Exsultate Deo de Hans Leo Hassler 
(cantado en latín) (1564-1612) 
Vere langueres de Tomás Luis de Vic
toria (cantado en latín) ( 1540-1611) 
Oh Salvador, desgarra los cielos en las 
alturas de Johannes Brahms Op. 74, no 
2 (cantado en alemán) (1833-1897) 
Cuatro motetes para un tiempo 
de penitencia de Francois Polenc 
(cantado en latín) (1899-1963) 

Ti mor et tremor 
Vinea mea electro 
Tenebrae factae sunt 
Tristis est anima mea 

Segunda parte 

Cantate Domino de lvan Hrusovsky 
(cantado en latín) (1927-2001) 
Vientos fríos soplaron en el valle de 
lvan Hrusovsky (cantado en eslovaco) 
(1927-2001) 
Del reino apacible de Randall 
Thompsom (cantado en inglés) 
(1899-1984) 

VIl. No lo habéis sabido 
VIII. Tendréis una canción 

Director: J. Scott Ferguson 

Nada más con ver el programa 
traduciendo sus canciones en 
español, su cuidada vocalización 
antes del concierto, su indumentaria 
con esmoquin los chicos, con 
traje largo las chicas, todos ellos 
iguales, y con frac su director, ya nos 
presentíamos que el concierto sería 
de una máxima calidad, y así fue. 
Su puesta en escena, perfecta, su 
conjunción vocal y su "redondez" 
en sus 39 voces, extraordinaria. Sus 
altos y pianos rayando la perfección, 
su saber estar en escena, sin ninguna 
clase de movimiento "raro'; sino 
con su vista puesta durante todo el 

concierto en su joven director. 
Nada más falto que tanto el director 
como todos sus jóvenes coralistas 
estudiantes de la Universidad de 
lllinois, con sus hora y veinte minutos 
netos de concierto, interpretaron 
todo el programa "de memoria'; es 
decir, sin ninguna partitura, esto 
da la talla de una de las mejores 
corales, sino la mejor coral, que uno 
ha escuchado en nuestro auditorio 
municipal Wenceslao Ayguals de lzco 
de nuestra ciudad. 
Tanto agradó la coral al público, que 
una vez finalizado el concierto, los 
asistentes al unísono, premiamos 
con una gran y larga ovación puestos 
todos de pie, desde el alcalde de la 
ciudad, Jordi Romeu; el teniente de 
alcalde y aficionado a la música, Javier 
Balada, hasta el último aficionado 
que llenó por completo nuestro 
auditorio, pese a una tarde lluviosa, 
día entre semana, y hora vespertina 
de las 8 de la tarde. 
Nuestro agradecimiento y máximas 
felicitaciones a la lllinois Wesleyan 
University Collegiate Choir, así como 
a su extraordinario director J. Scott 
Ferguson. Los que allí estuvimos, de 
verdad que siempre recordaremos 
este concierto, donde con los 
ojos cerrados, quien más y quien 

Salvador Quinzá Macip 

menos, nos trasladamos al más 
allá ... embelesados por la música, 
en esta ocasión por la más difícil de 
interpretar, el canto coral. 
Hay que decir que estuvieron 
invitados por la coral de nuestra 
ciudad el Orfeó Vinarossenc, dentro 
de los actos programados para 
celebrar su ya 20° aniversario, del 
cual hemos preparado sendas 
entrevistas, las cuales reservamos 
para el número extra de las próximas 
fiestas patronales del próximo mes 
de junio, de San Juan y San Pedro. 
El Orfeó obsequió a sus invitados a 
una cena en un restaurante de nuestra 
ciudad, en donde pudimos felicitar a la 
coral y director, todos ellos gente muy 
simpática, y preguntándole al director 
por qué se colocaban chico-chica, en 
lugar de la clásica colocación de voces: 
contraaltos-bajos y sopranos y tenores, 
nos contestaba que todos los compo
nentes se saben de memoria todos los 
conciertos y se colocan cómo quieren, 
eso sí, respetando la colocación de: 
bajo-soprano, tenor y contralto. 
Agradecimos sus explicaciones y 
en especial a su director artístico 
y a su profesor de español, al cual 
le prometimos y así haremos, de 
remitirles a su universidad, un 
ejemplar de El Diariet. 
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Pierre Roma y March Valsanchez: dos maestros de obras vinculados a Vi na ros 

Han sido muchos los artífices de la 
iglesia arciprestal de Vinaros que 
contribuyeron a lo largo de la historia 
en su construcción y ornamentación. 
Así lo corroboran los documentos 
y las diferentes publicaciones que 
van apareciendo al respecto. Uno 
de los pedrapiquers de la misma fue 
quizás Pierre Roma, del cual no dice 
nada nuestro historiador Borrás 
Jarque. Sí que hablan de él algunos 
autores aunque sin vincularlo 
directamente a Vinaros. Sabemos 
que aparece citado (Arx. Mun. 
Castelló) en los documentos que 
hacen referencia a la construcción 
del campanario de Castelló cuya 
traza dibujó el arquitecto portugués 
Damian Mendes y de las que dice 
"serían aceptadas e inmediatamente 
subastadas, encargándose de las 
obras P. Roman y J. Fraix'; aunque 
las obras fueron llevadas a cabo por 

Guillem del Rey y Francesc Galianc;:a, 
cuñado de March Valsanchez, el 
autor y maestro mayor de las obras 
de nuestra arciprestal, habiéndose 
ocupado de la construcción de la 
torre campanario castellonense, 
una vez rescindido el contrato que 
la Universidad -Ayuntamiento de 
Castellón- tenía con Pierre Roma y 
Joan Fraix, acuerdo que fue suscrito 
en mayo de 1593. 
El campanario de Castelló había 
quedado interrumpido en su día, por 
lo cual, el 24 de febrero de 1591 se 
reanudaron las obras encargándose 
de ello Pierre Romá y Joan Fraix, 
según contrato de 7 de junio de 
1591. Al presentarse toda una 
serie de problemas, al parecer por 
la calidad de la piedra, y tras una 
serie de inspecciones, los jurados 
decidieron prescindir de Pierre Romá 
y de Joan Fraix, siendo adjudicadas 
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las obras a los nuevos maestros, 
apareciendo en escena también 
March Valsanchez, maestro mayor de 
la iglesia vinarocense. 
En los archivos parroquiales de 
Vinaros hallamos a un tal Joan Frage, 
obrer de la vi/a, casado con una tal 
Mariana que ejercía de madrina en 
un bautizo. ¿Eran la misma persona 
Frage y Fraix? Es bien sabido las 
grandes diferencias de grafías que 
aparecen sobre un mismo nombre 
en los documentos. Sin ir más 
lejos el propio Valsanchez aparece 
denominado de diferentes formas lo 
que ha llevado a la propia confusión 
actual. Sobre los Fraix, lo encontramos 
en un registro parroquial local (enero 
de 1640) en la boda entre Antoni 
Llorens y Barbera Fraix. 
Sobre Pierre Roma también aparece 
con frecuencia en los registros 
parroquiales en más de una ocasión: 
"Pierre Romá, soltero y de origen 
francés': Años más tarde, el 24 
de diciembre de 1634 contraen 
matrimonio en Vi na ros Pierres Roma, 
hijo de Vicente Roma y Margarita Rey, 
de origen marsellés, con Francisca 
Doménech Mallach de Vinaros. No 
podemos, sin embargo, identificar 
a este Pierres Roma con el cantero 
o maestro de obras. Por cuestión 
de fechas y genealogía estudiada 
podemos deducir que el cantero 
Pierre Roma era hermano de Vicente 
Romá y que el contrayente era su 
hijo, Pierre Roma Rey. Además, en 
una nota del libro se le denomina 
claramente "mercader marsellés". 
Lo que está claro es que estaban 
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afincados en Vinaros a principios del 
siglo xv11. Al mercader Pierre Roma y 
a su esposa Francisca Doménech los 
encontramos en más de un registro 

·parroquial, como en el bautizo de su 
hija Margalida el17 de noviembre de 
1635, y en algunas referencias que los 
podrían relacionar con los Noguera, 
los Noguera-Roman, con quienes 
creemos emparentados ya que son 
así mismo de origen francés. 
¿Trabajó Pierre Roma junto a March 
Valsanchez en las obras de la iglesia 
arciprestal? Es probable, pero de 
momento no hemos localizado 
documento alguno que lo avale. ¿Era 
Margarita Rey, esposa de Vicente 
Roma, familia del famoso maestro 
constructor Guillem del Rey? Las 
coincidencias de fechas, relaciones 
laborales y familiares así nos lo 
hacen pensar, o al menos tomar en 
consideración para futuros estudios 
sobre estos personajes ligados a la 
construcción eclesial, y sobre todo en 
el entorno de las obras de la nueva 
iglesia Arciprestal de la Asunción. 

* "A 24 de decembre de 7 634 
contracteren matrimoni per verba de 
presenti in fatie Eclesia, Pere Roman, 
fl/1 de Vicent Roman y de Margarita 
Rey, conjuges de Marsella, y Francisca 
Doménech y de Madalena Mallach, 
conjuges de Vinarós, los quals foren 
desposats per mi Frances Febrer, 
prebere Vicari ab 1/isencia del Señor 
oficial de Tortas a y per Testimonis Juan 
Long/ada y Joseph Coste/l .. Reberen les 
bendicions nupcials a 7 de giner 7 635': 
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Els alumnes de la Universitat pera Majors 
interpretaran l'obra teatrai 'Vosté busca 
compa·nyia ?' 

L'obra es representara el proper 8 de juny (19 h) a l'auditori mun icipa l 

La regidora de Cultura, M. Dolors 
Miralles; el president de la Fundació 
Caixa Vinaros, Manuel Molinos, i la 
coordinadora de la Universitat per 
a Majors de I'UJI, Pilar Escudero, van 
presentar dimarts a la sala d'actes 
de la Biblioteca Municipal !'obra de 
teatre Vosté busca companyia?, que 
estara interpretada pels alumnes de 
I'Aula de Teatre de la Universitat pera 
Majors. L'obra de Roser Barrufet, que 
reflecteix la realitat de les persones 
queja superen els 55 anys i els seus 
sentiments en clau de comedia, es 
representara a l'auditori municipal el 
proper 8 de juny a les 19 hores. 
La regidora de Cultura, M. Dolors 
Miralles, va indicar que des de la 
seua area, "no podíem deixar de 
donar suport a aquest projecte de 

X. F. 

la Universitat per a Majors, perque 
apostem per la creació d'un cicle 
de teatre amateur'; i va manifestar 
la intenció de crear "un cicle estable 
en l'auditori, una mostra de teatre 
amateur i la creació de nexes d'unió 
entre els col-legis, la universitat i el 
teatre profesional". 
De la seua banda, la representant 
de la Seu del Nord de I'UJI, Pilar 
Escudero, va anunciar !'obertura del 
termini d'inscripció per a alumnes 
de primer curs fins al 30 de juny. Les 
persones interessades en la inscripció 
poden dirigir-se a les instal·lacions de 
la biblioteca municipal. 
La Universitat per a Majors 
en I'Aula Nord compta amb 
90 matriculats en el present 
curs 2007/2008. 
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Aquest any s'ha aprés a redactar diferents articles 
d'opinió, en els quals s'expressa una serie d'opinions 
sobre un tema que ha semblat interessant a la classe. 
En aquest cas es parla sobre la problematica de les 
mascotes abandonades i el maltractament que 
pateixen moltes d 'elles. 
Tot seguit un article d'opinió, el qual recull les 
diferents aportacions i reflexions de tots els articles 
que han escrit els xiquets de sisé. 

Bona lectura. 

El mes passat a la nostra escola vam fer una crida 
a les famílies per a recollir material escolar per a 
unes escoles del Perú que havien estat afectades 
pel terratremol. Aquest material mitjanc;:ant I'ONG 
Bombers sense Fronteres sera enviat properament 
als seus destinataris. Donem les gracies a totes les 
persones que hi han participat i fins a la propera. 

En un pueblo de Perú, vivían tres amiguitas de 
familias muy pobres. Eran Rosa, María y Laura. 
Se querían mucho. Al cabo de un tiempo, los 
padres de María decidieron irse a otro país, y se 
fueron a España. 
María estaba muy triste porque no quería separarse 
de sus amigas. Meses más tarde María escribió a 
sus amigas y les dijo que estaba en Vinares y que 
las echaba mucho de menos. Al poco tiempo los 
padres de Rosa y Laura también decidieron buscar 
trabajo en otro país. Las niñas hicieron lo posible 
para que fueran a España y para poder estar otra 
vez todas juntas. Al final, encontraron trabajo en 
Vinarós y, por fin , las tres amiguitas volvieron 
a estar unidas. Iban al mismo colegio Manuel 
Foguet y, aunque estaban lejos de su país, fueron 
muy felices. 

Andreu Jerez Ita rte. 3r 8 

La majoria deis xiquets volen que els regalen 
algun animal de companyia o alguna mascota: 
un gos, un gat, una tortuga ... 1 els seus pares els 
ho regalen. En un comenc;:ament en tenen cura, 
el mimen, li donen de menjar i li donen tot allo 
que necessita . Pero quan es fiquen malalts, o 
se'n van de vacances i no hi ha ningú per cuidar
los els abandonen al carrer; llavors sense menjar 
i ningú que els cuide els poden atropellar. Totes 
aquestes mascotes abandonades són éssers vius 
i per tant tenen sentiments. 
Hauríem de tindre una mica més de compte i 
responsab ilitat. 
No és just que abandonem les mascotes jaque si 
ho fem seran recollides perla gent de la gossera 
i al cap d'uns dies si ningú no els reclama seran 
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matades pels treballadors. 
També ens hem de conscienciar que per tindre 
una mascota no l'hem de comprar, sinó que hem 
d'anar a la gossera o al refugi i poder adoptar
ne una. D'aquesta manera donem una altra 
oportunitat a tots aquests éssers vius que han 
estat maltractats. 
Nosaltres pensem que malgrat estiguen malalts 
o que ens hem de gastar diners a comprar 
aliments o medecines pels nostres "a mies peluts 
o amb plomes': que malgrat se'ns fica damunt 
quan ens veu o que tinga unes ganes immenses 
de jugar, que quan el traiem a passejar estira 
de la corda o que miolen perque volen sortir al 
carrer ... Per tot aixo no els hem d'abandonar i 
tampoc no els hem de maltractar. Dones ara ja 
ho sabem i ho tornem a repetir que ells tenen 
sentiments com nosaltres. 

Alumnes de sisé 

TEL. 964 451121- FAX 964 459 200 -MÓVIL 666 579180 POL. IND. EL COLLET- CALLE E- PARCELA 417- 12580 DEN/CARLÓ 
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PESCA 

La traíña 'Hnos. Raba/' de Águilas (Murcia) con 2000 cajas de melvas sobre su cubierta. 

Pescando bajo la lluvia 
Tras dos días lluviosos hubo un par de jornadas de viento, en especial por la 
noche, en que el mistral sopló mar adentro, perjudicando sólo la pesquería del 
peix blau. Al resto de pesqueras si llueve no les afecta. 
La pesca arrastrera faenó bien con unas aguas tranquilas. Las capturas fueron 
de cigala de 20 a 35 €/ kg (según tamaño), calamar de 18 a 25, pescadilla de 8 a 
14, salmonete a 9, rape de 6 a 12, caracol a 1 O, peluda a 9, caballa a 4, cangrejo 
a 6, pota a 3, raya a 4, pagel de 2 a 4, jurel a 2 y morrallas a 3. Hay que resaltar 
que los puertos de Les Cases y Sant Caries, los meses de mayo y junio hacen 
veda de arrastre, y muchos arrieros vienen a comprar aquí, por lo que hacen 
subir los precios. 
El cerco comenzó mal la semana por el vendaval nocturno. Los barcos de 
Castellón partieron hacia su puerto. El lunes diez traíñas pillaron 1.000 cajas 
de sardina a 28 €/caja (12 kg), 300 de boquerón a 70 y 900 de melvas a 1 O. El 
martes solo pescó una llum, para capturar 20 cajas de sardina a 30 y 20 de seitó 
a 80. Y el miércoles entre veinte barcos llevaron 500 cajas de sardina a 25 y 
1.000 de "oro azul" a 60. 
La procedencia fue de cuatro de Vinarós, una de Borriana, dos de Altea, cuatro 
de Carboneras, dos de Águilas, una de Alacant, seis de Mazarrón y dos de 
Málaga. 
Las barquitas de los artes menores que se dedican a pillar langostinos con 
trasmallo, l-es va muy bien durante este inicio de campaña. Se cotizan de 22 a 
33 €/ kg. La sepia a 8, tigre y palaí a 7. Dos pescan lenguado a 23, dorada de 6 a 
22 y mabre a S. Y un xarxieropera por lugares alejados y profundos en busca de 
langosta a 55, bogavante a 40, gallineta a 21 y gall, pagre y dentón a 16. 
Un marrajero arribó con 2.000 kg de atunes a 7 €/ kg, albacoras a S y pez 
espada a 12. 
La recolecta de pulpo roquero con cadufo se cotiza de 4 a 7 €/ kg. 

Ecos de mar 
El tráfico portuario español en el 2007 alcanzó la cifra récord de 483 millones 
de toneladas. Este incremento supuso el 5% de aumento respecto al año 
anterior. 
España está compuesta por veintiocho autoridades portuarias, que gestionan 
los 50 puertos de interés general. Esto quiere decir que de dichos puertos 
manda el Gobierno de la nación, independientemente de la autonomía donde 
estén ubicados. 
Así vemos que la de Algeciras lidera el tráfico con 75 millones de toneladas. 
Ahora Valencia (con 54) ha desbancado a Barcelona (con 51) en segundo lugar. 
El de Tarragona está en quinta posición en el ranking con 36. 
En cuanto a comunidades, la valenciana ocupa la tercera posición con 70, tras 
la andaluza y catalana. 
Y respecto a la cuenta de resultados, el Ministerio de Fomento, que es quien 
los gestiona, ha tenido unos beneficios de 348 millones de euros, siendo 
Barcelona la ·primera con una aportación de 73. Valencia, la quinta con 25 y 
Castellón, la quinceava con 4. 
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És un peix que salen capturar els tremallers, en especial després 
deis temporals quan les aigües encara són térboles. A la nostra 
zona la majoria d'exemplars no arriben al mig quilo de pes, ja que 
este litoral no és el propici pera l'habitat de peixos més adults. Aixó 
no vol dir que la nostra flota no freqüente llocs més allunyats com 
són els voltants del delta de I'Ebre, les Columbretes o el roquer 
d'Aicossebre, on es pesca exemplars majors. 
En castella se l'anomena verrugato fusco i de arena; en gallee, corvi
nato; en base, gurbi; en francés, obrine commune; en anglés corb, i 
en alemany schattenfish. El seu nomen llatí és Umbrina cirrosa. 
Pertanyent a la família deis esciénids, la seua forma corporal és 
allargada, alta i comprimida. El perfil és dorsal, un poc encorbat, 
d'on li ve el nom. 
El morro és obtús i la boca, esberlada. Xicotetes dents en carda en 
les diverses files que té en ambdues mandíbules. També en té en els 
ossos faringis. Deis otolits o pedres de l'orella, principalment deis 
individus grans, s'utilitzen per a fer amulets i objectes decoratius, 
ja que segons pareix la seua forma s'assembla a la silueta d'una 
verge, de coloració blanquinosa com el marfil, i la seua mida pot 
arribar als 5 cm. Una altra característica vistosa, grades a la qual es 
deu un deis seus malnoms, és el barbeta en forma de berruga amb 
dos porus als costats. En l'opercle hi ha dos espines i el preopercle 
és molt dentat amb to negrós. 
Una altra particularitat d'estos peixos és que amb la bufeta 
natatoria produ"ixen sons o rones, fent vibrar la bufeta com una 
caixa de ressonancia per mitja d'uns músculs, en especial durant el 
període de posta, quan es fa fose, és quan els submarinistes poden 
escoltar-los, o en les nits de calma a través de l'embarcació. 
Té escates pectinades primes i grosses, de 50 a 60 al llarg de la 
línia lateral, que és ben visible, i arriba fins a l'extrem de la cua, 
travessant fins i tot els radis. 
La composició de les aJetes és la següent: 1 dorsal IX-X, 2 dorsal 
1 +23-25, pectoral17, ventrall-5 i analll+7-8. 
El seu color és pigmentat sobre unfons platejat, ambfiles ondulades 
daurades i reflexos metal·lics, rivetejats de marró, violeta i verd. Els 
flanes i el ventre són blancs, i les aletes grisenques. 
La seua talla maxima és d'1 mi pesa 12 kg. 
Es reprodu"ix a la primavera. Els ous i larves són pelagics. 
De jóvens viuen en grups nombrosos. De majors es tornen solitaris, 
temorosos i viuen en més profunditat, o siga, fins als 1 00 m, a prop 
de llocs rocosos per a amagar-se. Només es reunix com a maxim 
amb sis individus pera la fresa. 
És carnívor, devora entre altres peixos, cucs, crustacis i algues. 
Es pesca a l'arrossegament, tremall i palangre. 
La carn és blanca, ferma i gustosa. Els ous (ovocits) els assequen i 
elsfumen. 



Gas par Redó 

Sin duda alguna la noticia más significativa 
a nivel local dentro del ámbito deportivo es 
la participación de nuestro carismático pi 
loto José Manuel Pérez Aicart en la prueba 
que se celebrará en Xest, correspondiente 
al Campeonato del Mundo Open para turis
mosGT. 
La segunda satisfacción nos la ha deparado el 
ciclismo con la brillante victoria por partida do
ble de los corredores locales Andrés Aragonés 
y Emilio Fandos en los pasados campeonatos 
autonómicos de ciclismo máster. El primero 
quedó campeón en la categoría máster 50, 
mientras que el veteranísimo Emilio ganó en la 
categoría máster 60, por lo que son los flaman
tes campeones autonómicos de esta decana 
prueba disputada en Benajúzar (Aiacant) . 
Por último, el fútbol sala nos deparó una 
agradable sorpresa por la espectacular victoria 
conseguida por el equipo femenino de Fútbol 
Sala Vinaros-Cala Montero en el play off de 
ascenso a Primera División nacional ante el 
conjunto del F.S. Santa Rosa que le permite 
seguir soñando en el ascenso. 
Enhorabuena a todos por estos importantes 
éxitos para el deporte de nuestra ciudad. 

VINA1000: 
tenemos ganador 

_) 
El número premiado fue el 984, 

cuyo propietario es 

Manolo Prats Nico/au 

El sorteo de la Lotería Nacional del 
pasado sábado ha dado el premiado del 
Vi na 1000, el número premiado es el 984, 
coincidiendo con las tres últimas cifras del 
número de la lotería. Tras confirmarse que 
el club no jugaba con ese número, que 
previamente se habían publicado en la 
web del club, se esperaba al premiado el 
domingo en el último encuentro de liga en 
el Cervol. El agraciado ha sido Manolo Prats. 
¡Enhorabuena al afortunado! 

PRÓXI 
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AUTOMOBILISME. GT 

Campionat del Món de turismes i GT 
Open a Xest 

Al circuit valencia de Xest es va presentar el 
nostre pilot José Manuel Pérez Aicart com 
a invitat per a disputar el WTCC (el mundial 
de turismes) com a premi d'haver guanyat 
l'any passat la Supercopa Seat Leon. Estava 
inscrit coma pilot oficial de Seat pero el cotxe 
(Seat Leon gasolina de fa tres temporades) 
era l'utilitzat per als testos, preparat per a la 
cursa amb el gran handicap de portar 30 kg 
de llast i ser molt inferior quant a potencia 
als TDI actuals. Així i tot als entrenaments 
cronometrats en aigua va poder quedar per 
davant del pilot oficial, Tom Coronel (aixo diu 
molt a favor de José Manuel), i va sortir en la 
primera cursa divuité. 
En la primera cursa va acabar catorzé, sent 
el primer deis cotxes no oficials, posició molt 
satisfactoria atés que realment no portava un 
cotxe oficial. 
En la següent, va repetir posició i només dos 
cotxes independents el van superar i va quedar 
per davant d'algun cotxe oficial. 
José Manuel va quedar molt satisfet 
demostrant el seu potencial davant de totes 
les marques del mundial. 
Aquest míting Ji coincidí amb l'lnternational 
GT Open que corría amb el seu company Osear 
Fernández. Als entrenaments cronometrats 

va aconseguir una magnífica tercera posició, 
mentre que el seu company va realitzar la 
seua crono amb aigua alhora que va tindre 
problemes en les pressions de les rodes i 
només va poder classificar-se en dinovena 
posició. 
La primera cursa va ser declarada en aigua, 
pero el nostre pilot arrisca muntant rodes de 
sec. A la sortida, en arribar al primer revolt es 
va situar al capdavant i quan ja es pensava 
que es destacaría, un petit toe per darrere a 
!'apurada de frenada del revolt "Doohan" sobre 
l'asfalt mullat el deixa fora de cursa enclavat 
a la grava. Mala fortuna en aquesta primera 
manega. 
En la segona cursa del diumenge, Osear sortia 
des de la posició denou i comen<;:a una gran 
remuntada deixant-li el cotxe a José Manuel en 
tretzena posició. El pilot vinarossenc imprimí 
un fort ritme de cursa, guanyant de seguida 
moltes posicions fins arribar a lluitar de valent 
durant tres voltes d'infart amb el pilot Sáez
Merino perla sisena posició. Finalment, acaba 
en setena posició en arribar molt just de rodes 
a la línia de meta . 
L'afició vinarossenca va m poder gaudir molt de 
veure el nostre piloten di recte tant al Mundial 
de turismes com al GT Open. 

VISÍTANOS E INFÓRMATE 
Promociones EN NUESTRAS OFICINAS: 

SUBVENCIONES 
AYUDA DIRECTA A LA ENTRADA 

CHEQUE ACCESO SOBRE EL PRECIO 
DE LA GENERALITAT VALENCIANA MANOLO BALAGUER, S.L. 

Pla~a deis Horts d~l Escribano, 2 
VINAR OS 

TEL. 964 456 011 
PRÉSTAMO CONVENIDO DE VPO 

SUBSIDIACIÓN DE INTERESES 

------·--·---· 
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FÚTBOL. Campeonato Regional Preferente 

El conjunto 
visitante, abocado 
al descenso de 
categoría 

VINAROS C.F C.D. BORRIANA 

Vinarós C.F.: Casanova, Pedro, Álex, Masip, 
Cistian, Moti, Ernesto, Potrimba (Agus), Alisson 
(Osquitar), Ximo (Marc) y Valentín (Cristoffer) 

C.D. Borriana: Reula, Tomás (Saúl), Albert, Xifre, 
Ripollés, Gal lart (Suso), Israel (Jhonatan), David 

(Manu), Postín, Chumillas y Pusi 
Goles: 1-0, m in 30: Xifre (p.p.); 2-0, m in 73: 

Alisson; 3-0, m in 77: Marc Baila; 3-1, m in 82: Saúl 

Último partido de liga de la temporada en el Cervol, 
entre dos equipos que salieron desde el principio 
ávidos de conseguir los tres puntos, sobre todo 
el Borriana por su complicada clasificación que le 
podría abocar al descenso de categoría. 
El equipo local tuvo la suerte de cara en el primer 

FÚTBOL. Copa Veteranos Catalunya Sud 

Los veteranos del 
Vi na ros pasan a 
semifinales 

AV l'AMPOLLA A. V. VINARÓS C.F 

A. V. Vinarós C.F.: Chimo, Abel, Juando, 
Mejías, Quico, Vázquez, Jorge, Salva, Eric, 

Piña na y Jaime (Aníbal y Vicent Sanz). 

More Baila debuta 
en el primer equip i 
marca el tercer gol 

del Vinarós CF 

gol debido a la desgraciada jugada de Xifre al 
introducir el balón en propia meta. El segundo 
tiempo mejoró el juego de los jugadores que 
prepara el míster Santi Forner, que acabaron por 
hundir con otros dos tantos a un equipo que se 
entregó sin oponer resistencia alguna. 

Notable partido el disputado por el equipo 
langostinero en el difícil "feudo" del Ampolla, 
donde volvió a realizar una magnífica exhibición 
de juego de conjunto que desmontó desde el 
principio la estrategia de los locales que salieron 
muy fuertes desde el pitido inicial, pero que poco 
a poco se fueron diluyendo ante la mejor técnica 
y calidad de los jugadores que prepara el míster 
Cristóbal Gilabert, los cuales tuvieron varias 
oportunidades de oro de haber aumentado la 
cuenta de goles a su favor. No obstante, con 
este solitario tanto conseguido por Salva los 
vinarocenses se clasifican con todo merecimiento 
para disputar la semifinal de la Copa Catalunya 
Sud de Veteranos. 
Hay que señalar que los otros tres equipos que 
pasan a la semifinal son el Amposta, el Rossell y 
el J. Catalonia. 

- FOSAS SÉPTICAS - REDES ALCANTARILLADO - DESAGÜES 
- BÚSQUEDA Y LOCALIZACIÓN DE ARQUETAS 
Y DESAGÜES ENTERRADOS 

- ASPIRADOR DE AGUA PARA PEQUEÑAS INUNDACIONES 
EN LOCALES COMERCIALES, PARKINGS, PISOS ETC ... l, s.l. -MANTENIMIENTO DESAGÜES COMUNITARIOS 

Avda. Zaragoza, s/n 
Apdo.538 

Tel. 964 45 52 82 
Móvi1617 31 73 45 
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Rafael Marcos Simó 

Se ha llegado a la última jornada. 
Afortunadamente, los de Santi Forner han 
hecho bien su trabajo y han firmando un 
meritorio sexto puesto. El punto final se 
pone hoy con el derbi, un derbi en el que 
ninguno de los dos se va a jugar nada más 
que la honrilla como suele decirse, pero un 
derbi es un derbi y siempre gusta jugarlo 
y, por supuesto, ganarlo. Los albiazules se 
presentan tras cumplir ante el Borriana 
y jugar un amistoso en AlcaliL Lo más 
destacado del partido frente al Borriana fue 
el debut de tres juveniles. Ernesto García 
(Ernesto 11), Oskitar y Marc Baila se unen 
a Álex, Dani Balfagón y Wifredo que ya lo 
hicieron con anterioridad. La presencia de 
juveniles fue aún mayor en el amistoso de 
Alcala, ya que la normativa no deja jugar 
más de cuatro al mismo tiempo y no pueden 
haber más de seis en una convocatoria. 
Lamentablemente, el Traiguera perdía la 
categoría en Alcora al perder en el último 
minuto con un gol de penalti. Como mucho 
podría empatar a puntos con el Alcora y 
Borriana, pero el triple empate condena 
igual al Traiguera. 
Dramático se presenta el Borriana - Vall 
d'Uixó, ya que se juegan la plaza que queda 
pendiente para el descenso junto al Alcora. 
Un triple empate condenaría al Vall d'Uixó 
ya que la normativa en cuanto a empates 
con varios equipos ha cambiado y en vez 
de los goles totales se tienen en cuenta los 
particulares en caso de que haya empate a 
puntos. 
Un empate les sería válido a los dos, siempre 
y cuando el Alcora no gane en Almassora. 
En resumen, si el Borriana quiere salvarse 
tiene que ganar o por lo menos sacar el 
mismo resultado que el Alcora. Si el Alcora 
gana se salva y si empata también si pierde 
el Borriana. El Vall d'Uixó tiene que empatar 
por lo menos o, si pierde, que no gane el 
Alcora. 
Mucho más claro está en la parte de arriba. 
El Nules como mucho podría empatar a 
puntos con Sant Jordi y Benicassim pero sin 
opción alguna por el goal average. Con lo 
cual el Benicassim - Sant Jordi que parecía 
dramático y decisivo no lo es tanto, ya que 
con un empate ambos equipos se clasifican 
para la promoción de ascenso, el Acero con 
el triple empate quedaría fuera. 
Para el 6 de junio está prevista la asamblea 
en el auditorio municipal. El presidente cesa 
de sus funciones y se convocarán elecciones, 
el mandato de Sergi Morales ha llegado a su 
fin y se abrirá el calendario electoral. Si todo 
transcurre con normalidad y se cumplen los 
plazos previstos, el 20 de junio el Vinarós 
C.F. tendrá nuevo presidente. 
Sin duda alguna el convocar la asamblea 
recién terminada la competición que no 
oficialmente la temporada (que termina el 
30 junio), es favorable para el club ya que 
se tiene todo el verano para trabajar. Muy 
distinto sería si se hiciese en julio o agosto 
cuando ya se está en pretemporada y 
deprisa y corriendo. 
De momento, la rumorología,a ntesde hablar 
de fichajes, hablará de presidenciables. Por 
ahora, no se escucha mucho, sí que ha 
salido algún nombre, pero de momento 
no hay nada oficial. Lo cierto es que Sergi 
Morales se presenta a la reelección. 
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FÚTBOL SALA. 'Play off' de ascenso a Primera División nacional 

Espectacular victoria y posibilidades de ascenso de las langostineras 

Goles: Ángels, Marina, Noelia, 
Mireia y Laia 
Jugaron: Marta, Raquel, Nerea, 
Laia, Lorena, Ángels, Mireia, ldoia, 
Marina, Noelia y Raquel Navas. 

F. S. VINAROS F.S. SANTA ROSA 

Importante victoria la conseguida 
por el equipo femenino de fútbol 
sala F.S. Vinaros-Cala Montero la pa
sada jornada en el encuentro dispu
tado en el pabellón polideportivo 
municipal correspondiente al play 
off de ascenso a la Primera División 
nacional. 
En un memorable partido, las locales 
vencieron sin paliativos al Santa Rosa 
después de realizar una magnífica 

exhibición de juego doblegando a 
un digno rival que vino con la misión 
de llevarse el partido, aunque les 
salió el tiro por la culata debido a la 
gran actuación llena de fuerza física 
del equipo langostinero que con 
un agobiante pressing se deshizo 
sin contemplaciones del conjunto 
visitante logrando brillantemente un 
triunfo que podría ser decisivo para 
culminar el ascenso. 

TENIS. Club de Tenis Vinaros 

Cat-Val pasado por agua 
Lo de esta primavera empieza a ser de récord 
Guinness, en lo que al tenis se refiere por lo 
complicado que resulta poder programar los 
partidos, máxime cuando en una competición 
como el Cat-Val, en la fase de Vinaros 2008, que 
se está disputando en el Club de Tenis Vinaros, 
el total de jugadores y jugadoras inscritos 
entre todas las categorías es de 230. Buenas 
actuaciones de los nuestros, pese a que en 
edades tan tempranas suelen aparecer nervios 
que hacen cometer algún que otro error, pero 
que forma parte del aprendizaje. Hubo victorias 
el sábado de Juan Wendt, Simón Fabrega, Álex 
Barreda e lvan Rodiel, y el domingo Álex Barreda 
venció en la categoría alevín y perdió en su 
partido de categoría infantil al igual que Joel 
Ferrer, ya que en esta categoría de superior edad, 
se nota la diferencia de envergadura y fuerza, 
pero, no obstante, la presencia de los nuestros 
no es testimonial ya que se les debe de ganar 
peleando cada punto, lo cual es importante ya 
que sus adversarios cuentan con dos incluso 
tres años de diferencia. lvan Rodiel jugó un gran 
partido el domingo de lucha y entrega cuyo 
resultado al final fue adverso pero que hay que 
aplaudir pues sólo al final se decantó a favor de 
su oponente en tres apretadísimos sets. 

Torneo social de dobles 
Tras los partidos disputados correspondientes 
a los cuartos de final del torneo de dobles, 
tenemos ya configurada la primera semifinal del 
cuadro absoluto que enfrentará a Moliner-Roda 
que se deshicieron sin demasiados problemas 
de S. Quixai-Bordes por 6/2-6/1, demostrando 
que son una de las parejas que opta a disputar 
la final, para lo cual se tendrán que enfrentar 
en semifinales contra la pareja Verge-F. Quixal 
que derrotaron en un partido con alternativas a 
Valbuena-Wendt por el resultado de 6/3-1/6-7/6 
(4) en un interesante partido donde al final la 
sangre fría de Verge-Quixal se impuso al ímpetu 
de sus oponentes, demostrando que van a ser 
duros hasta el final. 
Por otro lado del cuadro esperar los resultados 
de esta semana de cuartos de final para dilucidar 
el segundo semifinalista absoluto que saldrá del 
partido Ayza-Brau contra Ruiz-Mormeneo y del 
partido Villamayor-Espuny contra Caco-Febrer. 
En la consolación sólo hay un semifinalista que 
es la pareja Fabrega-Garcia, a la espera de que 
se jueguen los otros tres partidos que faltan y en 
cuanto a los 5° lugares ya está definida la final, 
con Alegria-Calderón que ganaron a Gallego-Bas 
y que les enfrentará a Lletí-Ciavell. 

Clara Clavell, elegida 
reina de las fiestas 2008 
La dama del Club de Tenis Vinaros, Clara Calvell 
Redó, ha sido elegida reina de las fiestas de Vi na ros 
2008-2009, noticia que recibimos con evidente 
júbilo al cierre de esta edición. Desde aquí 
nuestra más efusiva enhorabuena y desearle un 
reinado lleno de satisfacción en la representación 
de los importantes eventos previstos para esta 
temporada, tanto a nivel deportivo del Club de 
Tenis como a nivel municipal. Felicidades. 
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CICLISME. G.E. Esteve 

Enhorabuena para el ciclismo vi na rocen se 

PESCA. La Lubina 
5° concurso socia/2008 

Trofeo Construcciones LIS ECO 

"Concurso pasado por agua'; con estas 
palabras se podría definir el último 
concurso social que se realizó el pasado 
día 1 O de mayo. 
El viernes previo al sorteo se propuso a 
votación entre los presentes, de anular 
el concurso, o realizarlo en el puerto de 
Vinaros, puesto que en la costa norte 
era totalmente imposible aparte de 
muy peligroso, ya que la climatología 
amenazaba grandes lluvias y un viento 
de levante con mucha fuerza. Al final por 
unanimidad, se decidió que el concurso 
se realizara en el puerto. Durante toda la 
noche del viernes y prácticamente toda 
la mañana del sábado las lluvias fueron 
constantes y muy copiosas, provocando un 
estado de incertidumbre entre los posibles 
participantes de si se podría pescar o no, 
ya que al mirar al cielo se veía unas nubes 
muy negras que la verdad no hacían pinta 
de disolverse. Después de deliberar de si 
se suspendía o si se realizaba, se pospuso 
hasta las 18:00 horas del mismo sábado 
para ver qué decisión se tomaba. 
Milagrosamente sobres las 14.00 horas 
dejó de llover e hizo algún asomo de salir 
el sol, tímidamente eso sí, pero parecía 
que la cosa iba a mejorar. Finalmente, se 
decide que se realiza el concurso. 
Antes de las 20:00 horas el panorama 
era incierto, unos nubarrones color gris 
plomo amenazan con descargar toda su 

ira sobre nuestras cabezas, aun así los más 
optimistas dicen que no lloverá. 
La tarde, en cuanto al mar se refiere 
no pintaba mal, el agua muy sucia y 
revuelta, pero calmada -al menos dentro 
del puerto-, ya que el dique de levante 
hacía de resguardo al fuerte viento y a las 
grandes olas que azotaban el litoral. 
Pero ocurrió lo que todos temíamos, al 
poco deanochecery en menos de 2 escasos 
minutos lo que hacía unos momentos era 
una noche plácida y tranquila se convirtió 
en un infierno, de repente el viento cambió 
bruscamente de dirección llevando con él 
unas fuertes lluvias, que motivaron a la 
suspensión del concurso pues la pesca era 
en esos momentos impracticable, dando 
por finalizado el concurso. 
Por suerte para algunos antes de que 
llegará el temporal de viento y agua, 
pudieron llevar al cubo varias capturas de 
muy buen porte, pues podríamos decir que 
todo el pescado que se sacó era de buen 
tamaño, por desgracia para otros sólo nos 
pudimos llevar a casa toda la ropa mojada 
y el cubo lleno ... de agua. Aparte, eso sí, de 
una nueva experiencia, pues pescar con el 
día que hizo fue más que una experiencia 
casi una hazaña. 
Felicitar desde aquí a los ganadores y 
a todos los sufridores participantes y 
esperemos que en el próximo concurso el 
tiempo nos acompañe. 
La clasificación final quedó así: 
1 o clasificado: Fernando Padial con 1.880 
puntos 
2° clasificado: Sergio Alcaraz con 1.590 
puntos 
3° clasificado: Jhonatan Sánchez con 
1.380 puntos 
Pieza mayor para Juan Antonio Beltrán 
con 565 gramos. 
Agradecer el apoyo recibido por el 
patrocinio de Construcciones LISECO. 

24 de maig 2008 

El pasado día 13 de abril se disputó ellll Premio ciutat 
de Mollet. Después de una escapada de más de 30 
km en compañía de un sexteto de corredores saltó en 
el último kilómetro el corredor local Vicente Beltrán 
llegando en solitario a liniea de meta. 

Campeonato de la 
Valenciana de Masters 

Comunid ad 

El vinarocense Andrés Aragonés se proclamó 
campeón regional de Masters 50 y en la categoría 
de Masters 60 ganó también el corredor local Emilio 
Fandos. 
Destacó la participación de Javier Esteller que termi
nó la prueba en el puesto 15 en masters 40. La mala 
suerte se la levó Carlos Batiste, que por problemas 
mecánicos tuvo que abandonar la prueba. 

FÚTBOL AMERICANO. lronmans 

Ellronmans despide su 
1 a temporada 

El pasado 26 de abril se 
realizó una paella familiar 
en la ermita de Vinaros 
para despedir la primera 
temporada en LNFA2 del 
Club Deportivo lronmans. 
A la comida asistieron 
jugadores, directiva, 
familiares y amigos de 
los jugadores de fútbol 
americano. Fue un día 
espléndido que s1rv1o 
para reunir la gran familia 
del fútbol americano de 
nuestra comarca y afianzar 
así el próximo proyecto 
para la temporada 2009, 
la cual ya ha empezado. 

El buen ambiente culminó 
con un "tochito" realizado 
en la misma plaza de 
la ermita, en el cual 
resultó ganador el fútbol 
americano. 
Ya se ha empezado la 
pretemporada para la 
prox1ma temporada 
2009. Cualquiera que 
esté interesado en unirse 
a este proyecto, puede 
acudir a las pistas de 
atletismo de Vinaros los 
lunes, miércoles y viernes 
de 20:00 a 22:00 horas. 
Para más información 
www.clubironmans.es 
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• SQUET. Club Baloncesto Vinaros 

Partido muy igualado 

Anotadoras Claret: Herrero 3, Teruel 11 , Escorihuela 15, 
Burguera-Tarazona 1 O, Martorell 3, Zuriaga 4, Lo rente 12, 
Agustín 1 
Anotadoras Vi na ros: Rey 11 , Pascual S 5 Pascual A 
Sa lvador 22 Puig - Pascual L 4 Gómez 16 Sánchez - Febrer 
- Castell - Jiménez -
Parciales 10-13 18-16 9-17 22-12 

Partido correspondiente a la fase de Junior Feme
nino Preferente para subir a Autonómica entre los 
equipos Claret Valencia, campeón del grupo B, y el 
Vinares, segundo clasificado del Grupo A, disputado 
en Valencia el día 14 de mayo ante 350 espectado
res con el resultado de 59-58 para el Claret, en una 
pista con muchas deficiencias sin marcador ni crono a 
la vista y pésimo suelo. 
Al final desolación e indignación por parte de 
las jugadoras del Vinares y alegría justifica
da por parte de las jugadoras y afición del Claret. 
Para este domingo a las 6 tarde jornada decisi -

COLOMBOFILIA. Club Colombofilo Vi na ros 

Concursos 
velocidad del Club 
Colombofilo Vi na ros 
temporada 2008 

CLARET VA LENCIA CLUB BALONCESTO VI NA ROS 

va para determinar quién pasará como prime
ro de Grupo, y es que si nuestro conjunto vence 
por más de seis puntos será primero y optaría a ser 
campeón autonómico de Juniors Preferente. El ri
val será el Elda de Alacant, campeón del Grupo C y 
que doblegó al Claret de 9 puntos. 
Esperamos que todos los aficionados vengan a apo
yar a nuestras jovencitas ya que sería un hito im
portante que por primera vez Vinares estuviese 
en la máxima categoría de juniors en los que militan Ros 
Casares Valencia, Akra Leuca de Alacant o el N.B.F. de 
Castelló. Así pues todos al pabellón por nuestro Vinares. 

')i! o e me io 2008 

Pabellón polideportivo 
municipal Vina res 

Domingo 25 mayo 
6 tarde 

Junior femenino 
Fase ascenso liga autonómica 

DECISIVO 

)) C.B. ELDA - 25 ANIVERSARIO 
Líder 

» CLUB BALONCESTO 
VI N AROS 

6 Puntos nos separan 
del ascenso. 
¡Contigo sí! 

Apoya su afición, ven. 
¿Te lo vas a perder? 

Club Colombofilo Vinarós- Club Colombofilo Benicarló 

La Roda 267 km Villa robledo 1 296 km Minaya276 
791- Palomas 574- Palomas 199- Palomas 

2:26:01 horas 2:40:53 horas 3:35:1 O horas 

1° R. Lison 1° J. M. Miquel 1 o A. Sebastia 

2° J. A. Llopis 2° R. Lison 2° J. A. Llopis 
3° A. Forner 3° J. A. Llopis 3° J. Baya rri 
4° R. Tena 4° D. Vives 4° A. Forner 
so A. Sebastia 5° A. Querol so R. Tena 
6° Feo. Serra 6° Feo. Serra 6° A. Que rol 
7° D. Vives 7° J. M. Febrer 7° R. Pison 
8° J. M. Miquel 8° A. Sebastia 8° Feo. Serra 
9° J. Pollmeier 9° J. Pollmeier 9° A. J. Mi ralles 
10° E. Aribas 10° R. Tena 10° J. M. Miquel 

Generales después de tres consursos de velocidad 

tiempos puntos designadas 

lO J. A. Llopis 9:41 :00 J. A. Llopis 1.952 J. A. Llopis 10 
20 A. Sebastia 9:41 :50 A. Querol 978 R. Lison 7 
30 R. Lison 9:41 :57 A. Sebastia 966 A. Querol 6 
40 A. Forner 9:44:13 R. Lison 908 A. Forner 6 
so R. Tena 9:44:32 D. Vives 714 A. Sebastia S 

El Colegio público S. Sebastián, campeón de los juegos 
deportivos escolares de los juegos escolares femenino 

(curso 7993-7994) 

e= :J 
RSRMBLER EXTRRORD 1 NRRI R 

Vinarós Club de Fútbol 

6 de j unio de 2008, en el Auditorio Wenceslao 
Ayguals de lzco de Vinares. 

En primera convocatoria a las 20.1 5 h, en segunda 
convocatoria a las 20.30 h y en tercera convocatoria 
a las 20.45 h. 

Orden del día: 
- Convocatoria de elecciones 
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ATLETISME. Club Esportiu-Aigües de Vinaros 

Campionat d'Espanya de clubs (2a jornada) 

El passat cap de setmana es van disputar en 
distints llocs d'Espanya les segones jornades 
de lliga d'atletisme de pista a !'aire lliure. 
Uns competien pel títol, altres lluitaven per 
l'ascens a la categoria superior o per manten ir
se encara que evidentment només els dos 
primers de cada trobada aconsegueixen 
continuar en la seua categoria i competiran 
peral títol en !'última jornada. Els altres hauran 
de competir de nou el proper 7 de juny per a 
manten ir-se o descendir a la categoria inferior. 
De nou, els atletes vinarossencs van estar 
presents en estes jornades defenent els colors 
deis clubs a que pertanyen o deis que són 
filials. Andrea Cabré va representar el Playas 
de Castelló, va competir en la prova de 5 km 
marxa en que va acabar en si sena posició amb 
un temps de 26'29'; el seu equip va aconseguir 
el segon lloc i lluitaran pel títol. No va haver-hi 
sorpresa en esta prova ja que es va imposar la 
gran marxadora internacional Beatriz Pascual, 
que probablement representara Espanya en 
els proxims Jocs Olímpics a Pequín al mes 
d'agost. Alba Sánchez es va despla<;ar fins a 
Valladolid amb el seu equip de les dos últimes 
temporades, el Medilast Sport Lleida U.A. 
Va competir en la seua especialitat, la marxa 
atlética, en que va acabar segona darrere de 

la seua amiga i rival a la pista, Lorena Castrillo, 
i va detenir el crono en 24'30" després de 
recórrer els 5 km. També va formar part de 
l'equip del relleu de 4x400 amb la finalitat de 
puntuar peral seu club, jaque en esta jornada 
van comptar amb nombrases baixes i van 
haver de doblegar en moltes proves la majoria 
de les atletes. Encara que van aconseguir molt 
bona puntuació, acabaren en tercera posició 
i hauran de competir a la tercera jornada per 
manten ir-se en la categoria de Primera Divisió. 
També Guillem Adell va competir amb el seu 
Club Fent Ca mí Mislata, i van acabar en quarta 
posició i es mantindran en Divisió d'Honor una 
altra temporada. 
D'altra banda, també s'ha disputat a Valencia 
el Campionat Autonomic juvenil a l'aire lliure 
el diumenge 18 de maig. Fins allí es van des
pla<;ar dos atletes del Club Esportiu-Aigües de 
Vi na ros, Alba Ciurana que va fer els 100 me
tres lliures i va quedar quarta amb una marca 
de 19"19 i el llan<;ament de javelina on va fer 
marca personal en llan<;ar 18,24 metres. 1 Marc 
Adell va participar en els 800 metres lliures, en 
que va aconseguir també millor marca perso
nal i va acabar vuité en un temps de 2'12". 
Enhorabona a tots pels exits que han 
aconseguit 
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NATACIÓ. Club Nata ció Vinaros - Cala Montero 

Dos nadadors del 
Club Natació Vinaros, 
seleccionats a escala 
autonómica 

V 

El passat cap de setmana no vam tindre cap competi
ció, pero dos noms propis han estat d'actualitat en el 
Club Natació Vi na ros - Cala Montero. 
Es tracta deis joves nadadors alevins Joan Compte 
(1996) i Aroa Guadix (1997), que han sigut convocats 
per la Federació de Natació de la Comunitat Valenciana 
per prendre part en la VI Concentració Alevina de 
Natació, celebrada els di es 18 i 19 de maig en el complex 
esportiu La Petxina de Valencia. Si tenim en compte que 
la Federació tan sois reuneix els 9 millors nadadors del 
1995, els 9 millors del 1996, les 9 millors nadadores del 
1996 i les 9 millors del1997, queda de manifest !'enorme 
importancia d'estar entre els seleccionats, i al mateix 
temps, és un merescut premi als esfor<;os diaris de tots 
dos nadadors. Tant Aroa com Joan es mostraven molt 
satisfets i contents per !'experiencia viscuda que els ha 
permés coneixer altres nadadors de la nostra Comunitat 
i manifestaven que continuaran en aquesta línea perqué 
se'ls tinga en compte davant de futures convocatories. 

Última jornada de l'esport comarcal escolar a Vinaros 
o 

~ 

134 

Aquest dissabte passat 17 de maig es va 
disputar al pavelló poliesportiu de Vinaros 
!'última jornada comarcal d'esport escolar 
organitzada pel Consell Municipal d'Esports, 
juntament amb els ajuntaments de Benicarló i 
Peníscola. 
Les jornades anteriors van tindre lloc el 5 abril al 
pavelló poliesportiu de Benicarló i el 26 abril al 
pavelló poliesportiu de Peníscola. 
En aquesta última jornada van participar al 
voltant de 300 xiquets, distribu"its en diferents 
equips de basquet, handbol i futbol sala en les 
categories benjamina i alevina. En total, hi van 
participar 29 equips representant els següents 
col·legis i clubs: 
De Vinaros: Consell Municipal d'Esports, Club 
Handbol Vinaros, Club Basquet Vinaros i Club 
Cala Montero F.S. 
De Benicarló: Club Basquet Benicarló, Col·legi 
Catala, Col·legi Consolació, Col ·legi Núm. 4, Sta. 
Magdalena i Col·legi Marqués. 
De Peníscola: Club Basquet Peníscola i Club 

Futbol Sala Peníscola 
Per a donar cabuda a tots aquests equips es 
va habilitar el pavelló poliesportiu de Vinaros 
amb quatre pistes transversals, comen<;ant 
amb les competicions de basquet i handbol, 
pera continuar després amb les de futbol sala. 
lnicialment estava previst utilitzar dos pistes 
exteriors pero a causa de la pluja no es van 
poder habilitar. 
Tots els partits van comptar amb un arbitre 
proporcionat pel Consell Municipal d'Esports 
i els corresponents clubs de manera que es 
van disputar sense cap incident a destacar. 
Un cop finalitzada la competició, es van lliurar 
medalles per a tots els equips participants i 
copes per als equips campions comptant amb 
la presencia de Manolo Muñoz, delegat del 
Consell Valencia de I'Esport; M• José Ferrer, 
regidora d 'Esports de I'Ajuntament de Vi na ros; 
Ximo Pérez, regidor d 'Esports de I'Ajuntament 
de Benicarló, i Jesús Ayza, regidor d'Esports de 
I'Ajuntament de Peníscola. 

Els equips campions d'aquesta última jornada 
comarcal d'esport escolar van ser els següents: 
En basquet, categoria benjamina: Club Basquet 
Benicarló; categoria alevina: Club Basquet 
Benicarló 
En handbol, categoria benjamina: Col·legi 
Marqués B; categoria alevina: Vi na ros A 
En futbol sala: categoria benjamina: Col-legi 
Núm. 4; categoria alevina: St. Magdalena 
La idea principal d'aquestes jornades és introduir 
xiquets de categories de base, benjamina i 
alevina en competicions regulars i ,sobretot, 
que aquests xiquets puguen gaudir i participar 
en les tres modalitats esportives cada jornada. 
També aquestes jornades permeten veure 
la resposta deis xiquets enfront d'aquestes 
jornades de competició pel tal d'establir un marc 
de treball a l'hora de planificar una competició 
comarcal pera la pro pera temporada. 
Agra·lments: Club Balonmano Vinaros, Club 
Baloncesto Vinaros i al C.D. Cala Montero 
Fútbol Sala. 



AYUNTAMIENTO DE VINAROS CONCEJALÍA DE BIENESTAR SOCIAL 
Servicios Sociales Municipales- El trabajo con familias y menores en nuestro municipio 

El carácter público de la actividad de 
asistencia social y de prestación de servicios 
socia les a la población se deduce de la 
propia Constitución Española, en la que se 
obliga a los poderes públicos a mantener un 
régimen público para todos los ciudadanos 
que garantice la asistencia y prestaciones 
sociales suficientes ante situaciones de 
necesidad, servicio que tiene especial 
relevancia en el ámbito del menor. 
Como consecuencia de este mandato 
constitucional se ha desarrollado la 
legislación estatal en la LeyOrgáníca 1/1996, 
de 15 de enero, de Protección Jurídica del 
Menor, de modificación parcial del Código 
Civil y de la Ley de Enjuiciamiento Civil, la 
legislación autonómica en la Ley 5/1997, 
de 25 de junio, por la que se regula 
el sistema de servicios sociales en el 
ámbito de la Comunidad Valenciana, en 
la Ley 7/1994 de la Infancia y el posterior 
Decreto 93/2001 por el que se aprueba el 
Reglamento de Medidas de Protección 
Jurídica del Menor de la Comunidad 
Valenciana, de lo que se desprende el 
interés superior del menor como objetivo 
prioritario de la acción social asignada a los 
Equipos Sociales de Base. 

Centrándonos en este marco normativo, las 
entidades locales son competentes para 
ejercer las siguientes funciones en materia 
de protección social de menores: 

1.- Prevención de situaciones de 
desprotección social y desarraigo familiar. 
2.- lnformación, orientación y asesoramiento 
a los menores y a las familias. 
3.- Apreciación, intervención y aplicación 
de las medidas oportunas en situaciones de 
riesgo. 
4.-lntervención familiar. 
5.- Detección y diagnóstico de situaciones 
de desamparo y propuesta de medidas 
protectoras al órgano autonómico. 
6.-Seguimiento de las medidas de protección 
adoptadas por el órgano autonómico. 
7.- Participación en los programas de 
acogimiento familiar de menores. 
8.- Diseño, implantación y evaluación de 
programas de reinserción social. 
9.- Otras intervenciones en materia de 
protección social de menores que les sean 
atribuidas. 

-La Concejalía de Bienestar Social del 
Ayuntamiento de Vinarós realiza estas 
funciones a través del Equipo Social de 
Base, el Programa de Medidas Judiciales 
de menores en medio abierto, contando 
además con el Servicio Especializado de 
Atención a la Familia e Infancia (S.E.A.F.I.). 
El Equipo Social de Base, mediante 
los Programas de Intervención para la 
Prevención e Inserción Social desarrolla 
diversas actuaciones de Apoyo Familiar 
dirigidas a cubrir las necesidades básicas 
del menor y mejorar su entorno familiar, 
con el objetivo de mantenerlo en dicho 
entorno en unas condiciones que permitan 
su desarrollo integral, así como valorar 
las posibles situaciones de desprotección 
de menores proponiendo las medidas de 
protección oportunas. 
El Programa de Medidas Judiciales de 
medio abierto se basa en la colaboración 
con la Conselleria de Justicia para la 
ejecución de las medidas judiciales de 
menores infractores en el ámbito municipal 
(libertades vigiladas, prestaciones en 
beneficio de la comunidad, realización 
de tareas socio-educativas, asistencia a 
Centro de Día, tratamiento ambulatorio, 
convivencia con otra persona, familia o 
grupo educativo, permanencia de fin de 

semana en domicilio). 
Para ello, se cuenta con la figura de una 
técnico de medidas judiciales que realiza 
las funciones de ejecución y seguimiento 
de dichas medidas, contando tanto con 
recursos propios del programa como con 
otros recursos municipales. Los recursos 
propios que se aplican a los menores en esta 
situación son: 

-Taller de Habilidades Sociales y Control de 
Impulsos. 
-Taller de Prevención de 
Drogodependencias. 
- Cursos de Educación Vial y Educación 
Sexual. 
-Apoyo a la Orientación Laboral y derivación 
a recursos de búsqueda de empleo. 

Por último, el Servicio Especializado de 
Atención a la Familia e Infancia (SEAFI) 
es un equipo interdisciplinar específico y 
especializado que actúa en la prevención, 
la atención y el tratamiento de las familias 
en situación de vulnerabilidad o conflicto, 
donde se realiza una labor complementaria 
y coordinada con el Equipo Social Base y 
la Conselleria de Bienestar Social a través 
del abordaje de distintas problemáticas 
familiares que tienen lugar en la actualidad 
desde un planteamiento de intervención 
integral (orientación, mediación y terapia 
familiar) que permita alcanzar un mayor 
grado de bienestar personal y social, así 
como una mayor funcionalidad familiar. Las 
principales actuaciones que se llevan a cabo 
desde este servicio son: 
- Intervención con familias con menores en 
situación de riesgo y con menores en guarda 
y/ o tutela administrativa. 
- Apoyo y seguimiento de familias con 
menores en situación de acogimiento en 
familia extensa o afín. 
-Apoyo a familias monoparentales. 
- Intervención con familias en cuyo seno se 
produce violencia. 
- Intervención con familias en situación de 
crisis. 
El acceso al Servicio se realiza mediante 
derivación desde el Equipo Social de Base o 
desde los Servicios Territoriales de Bienestar 
Social. En la actualidad el S.E.A.F.I. cuenta 
entre sus profesionales con un psicólogo y 
una educadora. 
Por otra parte -y como actividad 
complementaria a las actuaciones 
comentadas- desde el S.E.A.F.I. se está 
llevando a cabo un Taller de Competencia 
Social con adolescentes de 13 a 16 años, 
entre cuyos objetivos están la prevención 
de conflictos y propiciar una adecuada 
adaptación de estos menores a todos los 
niveles (personal, social, escolar y familiar). 
-Todas las intervenciones en las que hay 
menores implicados, especialmente 
aquellos que presentan alguna 
vulnerabilidad o desprotección, son 
planificadas conjuntamente por los 
diferentes profesionales que desarrollan su 
labor en los servicios sociales en estrecha 
colaboración con los centros escolares y con 
otros profesionales que hayan intervenido 
o todavía lo estén haciendo (psicólogos 
escolares, pediatras, salud mental infantil, 
médicos, ... ), apostando por crear relaciones 
que nos interconecten y posibiliten ampliar 
esta red cuya función principal es servir de 
apoyo a las familias. 
Los objetivos generales de las actuaciones 
protectoras con menores y sus familias 
pueden ser: 
-La preservación familiar: que implica el 
mantenimiento del menor en su entorno 
familiar. 
-La reunificación familiar: que implica la 

separación provisional pero con previsión 
de retorno. 
-La incorporación definitiva a un nuevo 
núcleo familiar: que implica una separación 
definitiva e incorporación a una familia con el 
objetivo de que se desarrollen sentimientos 
mutuos de pertenencia. 
-La preparación para la emancipación: que 
implica la separación definitiva y la inserción 
en un recurso que prepare al menor para la 
vida independiente. 

INSTITUCIONES 
- IMPLICADAS EN 

TRABAJO CON FAMILIAS Y 
MENORES 
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CONSHURIA SERVICIOS 
DE BIENESTAR SOCIALES 

SOCIAL, MUNICIPALES 
MENORES (PROTECOON 

ENFAMILIIIS SOCIAL DE 
VULNERABLES MENORES) 

O EN CONFLICTO 

SERVICIO 
ESPECIALIZADO EQUIPO SOCIAL 

DfATENCIÓN BASE 
ALA FAMILIA Y 
A LA INFANCIA 

(S.E.A.F.I.) VALORACIÓN 
APOYO Y SITUACIONES 

SEGUIMIENTO OESPROTECCIÓN 
DE FAMILIAS INTERVENCIÓN 

INTERVENCIÓN FAMILIAR 
FAMILIAS CON 

VIOLENCIA 
INTERVENCIÓN 

FAMILIAS EN 
CRISIS 

TALLER DE ACTUACIONES DE 
COMPETENCIA APOYO FAMILIAR 

SOCIAL INFORMACIÓN Y 
ORIENTACIÓN, SENSIBILIZACIÓN 

MEDIACióN A LA COMUNIDAD 
YTERAPIA 
FAMILIAR 

Menores y malos tratos 
¿Qué es el maltrato? 

MINISIIRIO 
DfJUSTIGA 
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INFRACTORES) 

PROGRAMA 
MEDIDAS 

JUDICIALES 

LIBERTADES 
VIGILADAS 

PRESTACIONES 
EN BENEfiCIO 
COMUNIDAD 

PERMANENCIA 
DEFINOE 
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TALLER DE 
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SOCIALES 

TAllER 
PREVENCIÓN 

DROGODEPEN-
DENCIAS 

EDUCACIÓN 
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ORIENTACIÓN 

LABORAL 

¿Dónde acudir si tengo sospechas? 
El maltrato a un niño se produce cuando 
éste se encuentra privado de sus derechos 
básicos y cuando no están siendo satisfechas 
sus necesidades fundamentales. Se define 
Maltrato Infantil como "cualquier acción no 
accidental que comporta abuso (emocional, 
físico o sexual) o descuido (emocional 
o físico) hacia un menor de dieciocho 
años, que es realizada por su progenitor o 
cuidador principal, por otra persona o por 
cualquier institución, y que amenaza el 
adecuado desarrollo del niño y que provoca 
o puede provocar enfermedad y/o daño 
físico o psicológico': 
Estas situaciones, cuando son detectadas, 
permiten que se ponga en marcha el 
proceso de protección para estos/as niños/ 
as víctimas, por lo que cuando tenemos 
sospechas de que un niño está sometido a 
cualquier tipo de maltrato debemos actuar. 
¿Qué podemos hacer para comunicar una 
sospecha de una situación de maltrato? 
Según la Ley Orgánica 1/ 1996, de 15 de 
enero, de Protección Jurídica del Menor (Art. 
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13.1 sobre "Obligaciones de los ciudadanos 
y deber de reserva"), "toda persona o 
autoridad, y especialmente aquellos que 
por su profesión o función, detecten una 
situación de riesgo o posible desamparo de 
un menor, lo comunicará a la autoridad o 
sus agentes más próximos, sin perjuicio de 
prestarle el auxilio inmediato que precise". 
Podemos utilizar tres vías: 
1.- Vía judicial: dirigiéndonos a cualquier 
juzgado, comisaría o al fiscal de menores, 
donde será preciso la identificación del 
denunciante. 
2.- Vía administrativa: dirigiéndonos a 
los servicios sociales municipales -cuyas 
dependencias están situadas en la Plaza 
San Antonio no 19 -tel. 964 45 00 75 1 964 
45 57 61-, donde se iniciará el proceso de 
protección investigando la sospecha y, 
si lo creen necesario, lo comunicarán al 
servicio correspondiente de la Generalitat 
Valenciana. 
3.- A través del teléfono 900 100 033 
de Atención al Menor de la Generalitat 
Valenciana, en el que no es necesario 
identificarse, ya que es el propio servicio 
autonómico el que denuncia el hecho a los 
servicios sociales correspondientes y realiza 
un seguimiento de la intervención de los 
organismos públicos con respecto al caso. 

GLOSARIO DE TÉRMINOS 
Riesgo: es aquella situación que, por 
circunstancias personales, interpersonales 
o del entorno, ocasiona un perjuicio al 
desarrollo y/o bienestar personal o social del 
menor, sin que sea necesaria la asunción de 
la tutela por ministerio de ley para adoptar 
las medidas encaminadas a su corrección. 
Desamparo: es aquella situación 
que se produce de hecho a causa del 
incumplimiento, o del imposible o 
inadecuado ejercicio de los deberes de 
protección establecidos por las leyes para 
la guarda de los menores, cuando éstos 
queden privados de la necesaria asistencia 
moral o material. 
Tutela: institución que sirve para la guarda, 
protección, administración del patrimonio 
y representación de los menores no sujetos 
a patria potestad y de los mayores de edad 
judicialmente incapacitados. 
Guarda: institución jurídica ejercida 
por los padres respecto de sus hijos no 
emancipados o por los tutores respecto de 
sus pupilos, y que comprende el deber de 
velar por ellos, tenerlos en su compañía, 
alimentarlos, educarlos y procurarles una 
formación integral. Si bien son los padres 
o tutores ordinarios quienes ejercen la 
guarda de un menor, hay determinados 
casos en que la asume temporalmente la 
entidad pública competente en materia 
de protección de menores mediante 
acogimiento residencial o acogimiento 
familiar). 
Acogimiento familiar: medida de 
protección que adopta la entidad pública 
competente en materia de protección 
de menores, como forma de ejercicio de 
la guarda, mediante la cual se otorga el 
cuidado de un menor a una persona o 
núcleo familiar, con la obligación de velar 
por él, tenerlo en su compañía, alimentarlo, 
educarlo y procurarle una formación 
integral, con el fin de integrarlo en una 
vida familiar que sustituya o complemente 
temporalmente a la suya de origen. 
Acogimiento residencial: medida de 
protección que adopta la entidad pública 
competente como forma de ejercicio de 
la guarda, en virtud de la cual el menor es 
acogido en un centro donde recibe servicios 
de alojamiento, manutención, apoyo 
educativo y atención integral. 



Consell Municipal de Formació de Persones Adultes 

Cursos monografics de cuino: 

El pa fet a casa 
Com preparar pa a casa í conservar-Jo. Elaboracíó basíca de xapata, 
pa de ceba, d'olíves o de 1/avors, estírat amb olí í sal ... 

Divendres 6 de juny, de 
17.30 a 20.30 h 
Professor: Juan jo Roda 
Lloc: Restaurant El Casino 
Preu general: 1 O € 
Preu socis: 9,2 € 

Viatge a l'expo de Saragossa 
Cap de setmana 6 i 7 de setembre. 
Agafarem entrada pera dos dies a 
I'EXPO, i anirem a dormir a Agreda. 

lnscripcions a partir del 26 de maig. 

HORARI D'INFORMAC/Ó 1 MATRÍCULA 
Dilluns, dimarts i dimecres 11.30 - 13.30 h 

Dimarts i dijous 19- 21 h 
LLOC: av. Colom, s/n (Antiga EscoJa S t. Sebastiá) 

Tel. 964 45 30 44 

Fes tes de Sant Joan i Sant Pe re 2008 

Se comunica que a partir del 2 de junio hasta el 13 del mismo 

mes, se podrán pasar a recoger los tickets de los lotes que 

obsequia el ayuntamiento, con motivo de las fiestas de Sant 

Joan y Sant Pere. 

Podrán pasar a recoger los tickets todas las personas mayores 

de 70 años y que durante el 2008 cumplan 70 años. 

Lugar: Centro Municipal de la Tercera Edad (e/ Pilar) 

Horario: de lunes a viernes, de 1 O a 13 h 

NOTA INFORMATIVA 

Peons 

Regidoria d'Educació 

De fa Regidoria d 'Educació a tots els 
centres educatius públ ics de Vi na ros 

La Regidoria d'Educació de I'Ajuntament 
de Vinarós us comunica que per a situa
cions d'urgencia que es puguen donar en 
temes relacionats amb el manteniment 
deis centres educatius de Vinarós, la direc
ció del centre podrá dirigir-se al conserge 
del seu col·legi perqué siga aquest qui 
trasllade la necessitat de realització d'una 
determinada actuació de manteniment a 
la brigada municipal de serveis. 
Pera situacions no urgents recordem que 
el procediment que s'ha de segu ir és: 
- Presentació d'escrit firmat pel director 
del centre, I'AMPA, o el Consell escolar del 
Centre, al registre d'entrada de I'Ajunta
ment en el qual s'expliquen les actuacions 
necessaries i dirigit a la Regidoria d'Edu
cació, que sera l'encarregada de gestionar 
el tema i derivar-ha al departament que 
corresponga. 

Agra1m anticipadament la seua 
col·laboració 
M• José Ferrer Redón 
Regidora d'Educació 
Vinarós, 11 d'abril de 2008 

TRAMITACIÓ DE LA 
TARGETA DAURADA 

Es comunica a les persones 
interessades a obten ir la targeta 
da u rada per poder accedir al transport 
públic urbá de manera gratülta, que el 
proper dia que es durá a terme la seua 
tramitació será el divendres 6 de juny 

Requisits: 
- Estar empadronat a Vinarós. 
- Tindre 65 anys complits 
- Presentar el DNI original. 

Lloc: Regidoria de Benestar Social, pi. 
de Sant Antoni, 19-baix 
Horari: de 10.00 ha 13.00 h 

En relació amb la convocatória per a seleccionar 
i proveir en propietat diversos llocs de la Brigada 
Municipal d'Obres i Servicis de Vinarós (un oficial1a 
fuster, dos oficials 1 a conductors i 4 peons), les bases 
integres de la qual han sigut publicad es al BOP núm. 
54 amb data 1 de maig de 2008, i considerant que 
diverses persones han sol·licitat que es recomane 
material bibliografic per a la preparació del primer 
exercici (temari part especial), es fa públic la següent 
relació : 

Peones y personal de oficios de corporaciones locales. 
Temario General, Editorial MAD, any 2008, ISBN 
8466590358 
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Temario, tests y casos prácticos carpinteros, Editorial CEP, 
any 2007, ISBN 9788483683606 
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Conductores mecánicos. Oposiciones generales. 
Temario, Editorial CEP. any 2007, ISBN 9788498631586. 

Nota: Es tracta d'un material que té caracter orientatiu, i els 
aspirants poden utilitzar qualsevol altre que consideren 
oportú. 

Així mateix, els aspirants hauran de preparar-se tots 
els epígrafs del programa, ja que pot haver-hi que no 
estiguen continguts en la bibliografia recomanada. 

Aquest material no vincula el tribunal selectiu que podra 
utilitzar qualsevol altre material que considere oportú per 
a la correcció de les proves. 

Vinarós, 14 de maíg de 2008 
L:alcalde 

Jorge L. Romeu Llorach 

24 de maig 2008 

L'Ajuntament informa 

Assumptes tractats en la 
Junta de Govern Local 
del día 19 de maig de 2008 

• Ordenació de pagaments. 

• Aprovació de devolucions de diverses 
matricules de cursos d'FPA. 

· Aprovació de la liquidació de la taxa 
per utilització privativa o aprofitament 
especial del subsól, sól o vol de 
via pública a Endesa Energía SAU 
corresponent all r trimestre de 2008 per 
un total de 1.949,65 €. 

• Aprovació de factures d'lberdrola 
corresponents al mes d'abril de 2008 per 
un total de 14.148,26 € i de la liquidació 
de la taxa d'utilització de subsól 
corresponent al mes d'abril per un total 
de 6.625,43 €. 

· Aprovació de la liquidació de la taxa 
per utilització privativa o aprofitament 
especial del subsol, sol o vol de via 
pública a JazzTelecom SAU corresponent 
al 2007 per un total de 197,69 €. 

• Aprovació de la liquidació de la taxa 
per utilització privativa o aprofitament 
especial del subsol, sol o vol de via 
pública a Cableuropa SAU corresponent 
al 1 r trimestre de 2008 per un total de 
5.186,91 €. 

· Aprovació de la liquidació de despeses 
per execució subsidiaria per l'enderroc 
de l'immoble situat al carrer de Santa 
Anna, 9 per un total de 9.976 €. 

· Aprovació de la llicencia d'obra 
sol·licitada per Belén García Amela i 
José M. Saiz Vives per a la construcció 
d'habitatge unifamiliar a·lllat situat al 
carrer deis Boverals Z, 8. 

• Aprovació de la llicencia d'obra 
sol-licitada per Miguel Amela Pascual per 
a la construcció de locals sense ús i tres 
habitatges al carrer de José Sebastián 
Farga, 6. 

• Aprovació de la llicéncia d'obra 
sol-licitada per Talleres Fevia SL per a 
la modificació de fa~ana en edifici d'ús 
individual a la partida de les Capt;ades, 9. 

· Aprovació de la correcció d'error de 
l'acord de la Junta de Govern Local 
de 21 /04/08 de la llicencia d'obres de 
Promociones Miguel Aguilera SL al 
carrer de Sant Sebastia, 76. 

• Aprovació de la llicencia d'obra 
sol-licitada per Promociones Ortiz 
Vi na ros, SL pera la construcció de planta 
baixa, entresolat, garatge i 11 habitatges 
a l'avinguda de la Llibertat, 6. 
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Agenda 21 Vinaros 
Estem creant una base de dades de 
persones interessades a participar en les 
diferents fases de !'Agenda 21 . 
Si hi esteu interessats podeu dirigir-vos 
a mediambient@vinaros.org, o bé als 
teléfons 964 40 74 51 i 900 50 63 76, i 
deixar el no m i un número de teléfon de 
contacte. 
Volem escoltar la teua veu. Participa en 
!'Agenda 21! 



Regidoria de Benestar Social 

AJUNTAMENT DE VINARÓS 
LA CONCEJALÍA DE BIENESTAR SOCIAL 

INFORMA: 

La Coordinadora del Menor (COMEN) 
del Baix Maestrat ha organizado un 
curso de formación dirigido a todos los 
profesionales relacionados de algún 
modo con la problemática de la violencia 
familiar (trabajadores sociales, educadores, 
psicólogos, fuerzas de seguridad, docentes, 
personal sanitario y de justicia, entre otros) 
bajo el título "La intervención en violencia 
familiar", el cual se realizará en los locales 
de la Fundación Caixa Rural de Vinaros 
los días 4, 5 y 6 de junio en horario de 
9:00 a 15:00 h. El objetivo del curso es dar 
a conocer algunas técnicas e instrumentos 
que puedan servir a los profesionales de los 
diferentes ámbitos en su intervención como 
especialistas, como peritos y como testigos 
ante la violencia familiar y en su relación con 
los servicios sociales y especialmente con el 
sistema judicial. 
El programa del curso incluye los siguientes 
contenidos: 
l . Breve descripción del sistema judicial 
español. Juzgados de Castelló. 
2. Localización de los casos judiciales. 
3. Violencia de género: 
• Técnicas de estudio de la violencia de 
género. 
· Teoría del ciclo de la violencia. 
• Criterios de credibilidad sobre un testimonio 
de violencia de género. 

Rasgos que puede presentar un 
maltratador. 

Rasgos que puede presentar la víctima. 
Cronificación del maltrato. 
Plan de seguridad para la víctima. 
El sistema judicial y la víctima. 
La protección física, jurídica y social. 
Legislación relacionada con la violencia 

contra la mujer. 
· Orden de Protección de las Víctimas de la 
Violencia Doméstica. Cómo funciona. 

Ley de Protección de Violencia Familiar 
27/03. 
· Ley de Violencia doméstica. 
· El juicio rápido. 
4 . Atención a niños y niñas víctimas de 
violencia de género. 
S. Maltrato a mayores 
6. Evaluación del riesgo de la violencia . 
7. Valoración integral forense de la violencia 
de género 
El curso es gratuito ya que para su 
financiación participan los ayuntamientos 
que componen la Coordinadora del Menor 
(Vinarós, Benicarló, Alcala de Xivert, Peníscola, 
Sant Mate u yTraiguera), el Hospital de Vinarós 
y la Fundación Caixa Rural de Vinarós. 
Todos aquellos profesionales que estén 
interesados en realizar el curso pueden 
inscribirse al mismo remitiendo sus datos 
personales y profesionales a la dirección de 
correo electrónico bnclucia@cv.gva.es antes 
del día 20 de mayo. 

Coordinadora del Menor del Baix Maestrat 

24 de maig 2008 

PROGRAMA DE VACACIONS DE L'IMSERSO 
TEMPORADA 2008/2009 

1.- Requisits: 

Residir a Espanya. 
- Tindre coma mínim 65 anys complits. 
- Ser pensionistes de jubilació del Sistema 
Públic de Pensions. 
- Altres pensionistes del Sistema Públic de 
Pensions i prejubilats, en estos dos casos, 
amb 60 anys complits. 
- Presentar la corresponent sol· licitud. 
- El cónjuge no cal que reunisca els requisits 
d'edat i pensió 

S'admetra com a acompanyant un fill o 
tilla amb discapacitat, que tinga un grau 
de minusvalidesa igual o superior al 45%, 
sempre que el viatge ho realitze amb els 
seus pares i ocupe llit supletori en la mateixa 
habitació de l'hotel. 

2.- Presentació de sol·licituds: 

Les persones interessades a presentar la 
sol ·licitud poden passar a recollir l'imprés per 
les oficines de la Regidoria de Benestar Social 
(pla<;a de Sant Antoni, 19, baixos). El termini 
de presentació de sol·licituds finalitza el 
13 de juny del 2008. 

Per a més informació: 

- Telefon d'atenció usuaris: 901.10.98.99 
(IM5ER50) 
- www.seg-social.es/ imserso 
- Regidoria de Benestar Social. Pla<;a de Sant 
Antoni, 19, baixos. 

Tel. 964 45 00 75 



ES UELES 
ESQU ELES 'ti' 

íf Rogad o Dios por el olmo de 

Juan Bautista Fontanet Gil 
Que falleció cristianamente en Vinarós, 

el día 16 de Mayo de 2008 a los 85 años de edad. 

E.P.D. 

Tus hijos, nietos, hermana, biznietos y demás familia 
te quisimos, te queremos y siempre te recordaremos. 

Vinarós, Mayo 2008 

fF""':\ FUNERARIA JULIAN ~ 
\::!) TANATORIO SAN SEBASTIAN ~ 

Frente Plaza de Toros Vinaros 

TELÉFONO 24 HORAS 
964 41 09 09 
Móvil 608 66 20 39 

AGENCIAS EN TODA LA PROVINCIA 
SERVICIOS PARTICULARES Y DE COMPAÑÍA 
PRESUPUESTO SIN COMPROMISO 

24 de ma1g 2008 

ANIVERSARIS 'ti' 

íf9° Aniversario de 

Miguel Beltrán Piñana 
Que falleció cristianamente en Vinoros 

el día 24 de Moyo de 1999, o los 66 años de edad. 

E.P.D. 

Sus afligidos: Hijas, hijos políticos, nietos, hermano, 
hermanos políticos, sobrinos y demás familiares 

ruegan le tengan presente en sus oraciones. 

Vinarós, Mayo 2008 

lf ]0 Aniversario de 

D. Sebastián Roso Gonel 
Que falleció en Vinaros el21 de Moyo de 2007. 

E.P.D. 

TU FAMILIA Y AMIGOS TE RECORDAREMOS 
SIEMPRE CON MUCHO CARIÑO. 

Vinarós, Mayo 2008 

El Diariet 



FARMACIES ~E GUARDIA 
HORARI DE GUARDIES 

de 8 a 24 hores · Fora d'aquest horari 
contacteu amb la Policía Local : Tel. 964 407 704 

24 de mayo MATE U c. Sant Francesc, 103 

25 de mayo TORREGROSA av. Llibertat, 9 

26 de mayo MARTÍNEZ av. País Valenciá, 15 

27 de mayo FERRER pi. Sant Antoni, 39 

28 de mayo ROCA c. Sant Francesc, 6 

29 de mayo GUIMERÁ pi. Parroquial, 11 
30 de mayo ADELL av. Pius XII (cant. Picasso) 

Ajuntament 964 40 77 00 
Aigües de Vinarós 964 40 77 67 

Ambulatori 964 45 34 00 
Bibl ioteca 964 45 95 90 

Casal Jove 964 40 0314 

Contribucions 964 45 47 52 
Cultura 964 40 79 61 
Creu Roja Vinarós 964 45 94 64 

Ecoparc 1 Recollida de mobles 964 40 78 03 
Emergencies 112 

Emergencies ambulancia 670 00 89 32 
Ermita de Vinarós 964 45 68 47 

Escala d'Art 964 45 38 02 
Escala de Música 964 45 62 03 

FPA 964 45 30 44 
Gas bula 964 4511 24 

Guardia Civil 964 40 71 40 
Hisenda 964 40 22 11 
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00 
Hospital (cita previa) 964 47 71 60 

lnfodona 964 45 64 52 

lnformació i Turisme/OMIC 964 45 33 34 

INSS (Seguretat social) 964 45 13 50 

ITV 90212 00 13 
Participació Ciutadana 900 50 63 76 

Patronal d'Esports 964 45 46 08 

Patronal de Turisme 964 45 52 53 

Policia Local 964 40 77 04 

PROP 964 456 234/012 

Radio Taxi Vinarós 964 45 51 51 

Recollida d'animals perduts 964 45 00 07 
Registre civil 964 45 28 77 
Registre de la propietat 964 45 18 14 
SERVEF (Oficina d'ocupació) 964 45 05 16 

Serveis Socials 964 45 00 75 
de la violencia de 6 

Parroquia arxiprestal de I'Assumpció: Laborals: 9.00 i 20.00 h. 
Festius: 9.00, 10.30, 12.00 i 20.00 h 
Convent Divina Providencia: Laborals: 19.30 h. Festius: 9.30 h 
Parróquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. Dissabte: 
19.30. Diumenge: 9.00, 11.30 i 19.30h 
Sant Roe: Dissabte: 20.30h üuliol i agost) 
El Carrne deis Mariners: Festius: 10.15 h 
Residimcia de Sant Sebastia: Laborals: 9.00 h. Festius: 10.00 h 
Església Evangélica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 h, Dimarts 
estudi bíblíc: 20 h 
Església Evangélica (av. Tarragona): Dijous: 20.30 h. Diumenge: 18.00 h 

' AUTOBUSOS 
• VINARÓS - BARCELONA 
De dilluns a divendres: 5.55, 6.55, 8.35, 13.15, 15.15 i 17.15. 
Cap de setmana i festius: 6.55 i 17.15 
BARCELONA- VINARÓS 
Dedillunsadivendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.00, 19.30i21.30. 
Dissabtes: 11.00, 16.30 i 21.30 Diumenges i festius: 11.00 i 21 .30. 
Parada: Av. Llibertat 
.;on" 'IJU " ~ "'r"all tJI u"'~ XJ2 11 9B 14 •lflfE 

• VINARÓS-CASTELLÓ 
Per autopista diari : 8.30, 15.00 i 22.00 (Av. Llibertat i Hospital) 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.20, 13.20 i 19.05 (Av. Picasso) 
Per N-340 diumenges i festius: 13.20 i 18.50 (Av. Picasso) 
Tots els autobusos surten 10 min. abans del pare de les Caterinetes 
CASTELLó-VINARÓS 
Per autopista diari: 6.20, 13.00 i 20.10 (arribada Hospital, Picasso). 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.15, 13.20 i 19.00 (arribada Av. 
Picasso). 
Per N-340 diumenges i festius: 8.50 i 16.20 (arribada Av. Picasso) 
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• VINARÓS-MADRID 
Diari: 9.45 
Diumenges: 9.45 i 22.15 
MADRID-VINARÓS 
Diari: 15.00 
Dissabtes: 1.00 i 15.00 
Parada: Av. Llibertat 
J 11 ú 

• VINARÓS-SARAGOSSA 
Diari : 7.00 i 15.30 
SARAGOSSA-VINARÓS 
Diari: 10.45 i 15.30 
Parada: Av. Llibertat 

a. 
• VINARÓS-CASTELLÓ (continua a Valencia) 
De dilluns a divendres: Vinarós 7.30, Castelló 8.45, Valencia 9.45 
Dissabtes: Vinarós 7.30, Castello 9.30,Valencia 10.30 
• VALÉNCIA-CASTELLó-VINARÓS 
De dilluns a divendres: Valencia 13.30, Castelló 15.00, Vinarós 17.00 
Dissabtes: , Valencia 14.00, Castello 15.00,Vinarós 17.00 
• VINARÓS-TORTOSA 
De dilluns a divendres: 5.55, 7.00, 7.45, 10.30, 13.00, 15.00, 15.30, 
17.00, 18.00, 19.00 i 19.45 
Dissabtes: 7.00, 7.45, 9.00, 10.30, 15.30, 17.00 i 18.30 
Diumenges i festius: 7.00, 9.00, 15.30 i 17.00 
TORTOSA-VINARÓS 
De dilluns a divendres: 6.15, 8.25, 11.30, 13.15, 14.25, 14.30, 
14.45, 17.30, 19.00, 19.05, 19.45, 21.15 i 23.15 
Dissabtes: 6.15, 8.25, 10.35, 13.15, 14.25, 17.00, 19.00 i 19.05 
Diumenges i festius: 10.35, 13.15, 14.25, 18.30, 19.00 i 19.05 
Parada: Av. Llibertat 

• VINARÓS~ULLDECONA-STA. BARBARA-TORTOSA 
De dilluns a divendres: 8.45 
TORTOSA-STA. BARBARA-ULLDECONA-VINARÓS 
De dilluns a divendres: 14.45 
• VINARÓS-ULLDECONA-LA SÉNIA-ROSSELL 
De dilluns a divendres: 12.30 i 17.00 
ROSSELL-LA SÉNIA-ULLDECONA-VINARÓS 
De dilluns a divendres: 6.17 i 7.30 
Parada: Av. Llibertat 

• VINARÓS (AV. PICASSO)- ST. MATEU- CATÍ • De dilluns a divendres no festius ·AUTOS MEDITERRÁNEO 
VINARÓS 

8.00 
13.30 
16.00 

18.15 

HOSPITAL 
8.05 

13.35 
16.05 
18.20 

ST. JORDI 
8.20 

13.50 
16.20 

18.35 

TRAIGUERA CANET 
8.30 
14.00 
16.30 
18.45 19.00 

LAJANA ST. MATEU XERT ANROIG CATÍ 
8.35 8.55 Continua a Morella 
14.10 14.35 14.20 
16.40 16.55 Continua a Morella 
19.10 19.25 19.45 19.50 20.00 

CATÍ • ST. MATEU • VINARÓS (AV. LLIBERTAT 1 CATERINETES) · De dilluns a divendres no festius ·AUTOS MEDITERRÁNEO 

CATÍ ANROIG XERT ST. MATEU CANET LAJANA TRAIGUERA ST. JORDI HOSPITAL VINARÓS 
6.30 6.40 6.45 7.00 7.25 7.35 7.40 7.45 8.00 8.10 

Sortida de Morella 8.00 9.00 9.15 9.25 9.35 9.50 10.00 
14.45 15.00 15.10 15.20 15.35 15.45 

Sortida de Morella 16.00 17.00 17.15 17.25 17.35 17.50 18.00 

AUTOBUSOS VINAROS • BENICARLÓ • PENÍSCOLA 
• VINARÓS (Esglesia)-BENJCARLó-PENÍSCOLA 

6.45, 7.30, 8.00, 8.30, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11 .00, 11 .30, 12.00, 
12.30, 13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 
17.30, 18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21 .00, 21.30 i 22.00 

AUTOBUSOS URBANS 
• ZONANORD 
DF ll 
Vinaros (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 8.20, 
9.00, 9.40, 10.20, 11.00, 11 .40, 12.20, 13.00, 13.40, 14.20, 15.00, 
15.40, 16.20, 17.00, 17.40, 18.20, 19.00, 19.40, 20.20 i 21.00 
Zona nord (Deveses)- Vinarós (Església): 7.30, 8.40, 9.20, 10.00, 
10.40, 11.20, 12.00, 12.40, 13.20, 14.00, 14.40, 15.20, 16.00, 16.40, 
17.20, 18.00, 18.40, 19.20, 20.00, 20.40 i 21 .20 
o~ re.. on.. e I~=ES J 
Vinarós (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 9.30, 
10.40, 11 .50, 1300, 16.30, 17.40, 18.50 i 20.00 
Zona nord (Deveses)- Vinarós (Església): 9.50, 11 .00, 12.10, 
13.20, 16.50, 18.00, 19.10 i 20.20 

PENÍSCOLA-BENICARLó-VINARÓS (Av. Llibertat i Caterinetes) 
7.30, 8.15, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11 .00, 11 .30, 12.00, 12.30, 
13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 17.30, 
18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30, 22.00, 22.30 i 

• ZONASUD 
E 

Vinarós (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 8.20, 9.00, 9.40, 
10.20, 11 .00, 11.40, 12.20, 13.00, 13.40, 14.20, 15.00, 15.40, 16.20, 
17.00, 1740, 18.20, 19.00, 19.40, 20.20 i 21.00 
Zona sud (Aiguadoliva per Colónia Europa) - Vinarós (Av. Llibertat): 
7.40, 8.40, 9.20, 10.00, 10.40, 11.20, 12.00, 12.40, 13.20, 14.00, 14.40, 
15.20, 16.00, 16.40, 17.20, 18.00, 18.40, 19.20, 20.00, 20.40 i 21.20 

...sTE. E FES 
Vinarós (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 9.00, 10.10, 11.20, 
12.30, 17.10, 18.20, 19.30 i 20.40 
Zona sud (Aiguadoliva per Colónia Europa) - Vinarós (Av. 
Llibertat): 9.15, 10.25, 11.35, 12.45, 17.25, 18.35, 19.45 i 20.55 

BARCELONA SANTS-VINARÓS 

7.10 Regional Diari 8.00 Arco Diari 7.20 Regional De di. a dv. 10.00 1043 Arco Diari 

11 .25 Arco Diari 9.10 Regional Diari 8.28 Regional Dissabte 10.35 11 .32 Regional Diari 

14.31 Talgo Diari 10.30 Arco Diari 9.56 Arco Diari 13.08 13.52 Talgo Diari 

16.38 Arco Diari 12.00 Talgo Diari 12.19 Regional Diari 15.05 15.51 Arco Diari 

18.20 Arco Diari 15.00 Talgo Diari 12.50 Arco Diari 16.10 17.10 Regional Diumenge 

18.36 Talgo Diari 16.30 Arco Diari 13.50 Talgo Diari 16.55 17.44 Arco Diari 

18.53 Regional Diari 18.30 Arco Diari 13.56 Regional Diari 17.15 18.01 Talgo Diari 

21.29 Arco Diumenge NO 19.17 Reg . Exp. Diari 16.48 Talgo Diari 17.00 17.57 Regional Diari 

22.03 Arco Diumenge 18.58 Arco Diari 20.05 20.48 Arco Diumenge NO 

19.03 Regional Diumenge 20.10 21 .02 Reg. Exp. Dissabtes NO 
Telefon de confirmació d'horaris: 902 24 02 02 20.57 Arco Diari 20.35 21.20 Arco Diumenge 

391 
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